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Предизборни ходове. Кметовете по места ще трябва да вдигнат избирателната активност

Кметът Димитър Николов 
СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Кметът Димитър Ни-
колов е почти сигурният 
водач на листата на ГЕРБ 
за извънредните парла-
ментарни избори, научи 
„Черноморски фар“. По 
предварителна информа-
ция вчера в ранния следо-
бед Изпълнителната 
комисия на ГЕРБ трябва-
ше да върне окончател-
ната листа и да се произ-
несе кои са водачите на 
листи по места. От 
централата на ГЕРБ в 
Бургас запазиха мълчание, 
докато не видят подпи-
саната листа, но от наши 
източници научихме, че 

това ще бъде кметът 
Димитър Николов, въпре-
ки че разговорите са се 
водили на четири очи 
между лидера на ГЕРБ 
Бойко Борисов и кмета 
Димитър Николов.

„Всеки момент я очак-
ваме“, заяви лаконично 
общинският лидер Андрей 
Рунчев. Точно в Бургас 
лидерът на партията 
Бойко Борисов в началото 
на септември заяви, че 
този път в предизборна-
та надпревара ще пусне 
успешните кметове на 
няколко града, които да 
са гарант за повишен 
процент избирателна 
активност и те да са 

Високият 
рейтинг на 
кмета Дими-
тър Николов 
ще трябва 
да донесе 
завишени 
проценти на 
партията 
е една от 
идеите на 
лидера Бойко 
Борисов
ФОТО: АВТОРЪТ

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Без особено голяма из-
ненада водачът на „Въз-
раждане“ в Бургас е ясен. 
И това е Цончо Ганев. Това 
заяви за „Черноморски фар“ 
организационният секре-
тар за морския град на 
партията и общински 
съветник Александър 
Койчев. 

„Г-н Ганев е водач в Бур-
гас още от първото явя-
ване на парламентарни 
избори на „Възраждане“. 
Листата все още не е 
уточнена цялата. До края 
на седмицата ще са ясни и 
останалите в нея. Може 
да има едно-две нови имена, 
но те ще са на по-задни 
позиции. Общо взето се 
запазва като от предните 
избори. Идеята е да е по-
компактна, с по-ярки 
личности в нея. Не търсим 
задължително 28 човека, 
за да е пълна“, коментира 
той.

По думите на Койчев, 
„Възраждане“ винаги се 

бори за първото място, 
но крайната оценка дава 
избирателят. 

„Ще видим на 28 октом-
ври каква е тя“, уточни 
той.

От партията на Кос-
тадин Костадинов отно-
во призовават за висока 
избирателна активност, 
тъй като е „най-сигурно-
то лекарство срещу купе-
ния и корпоративния вот“. 

„Има я тази опасност 
да е още по-ниска този 
път, но пък е възможно и 
процесите в БСП и ДПС да 
доведат до по-висока ак-
тивност“, каза Койчев и 
добави:

„Ще проведем позитив-
на кампания. Ще заложим 
на нещата, които напра-
виха нашите народни 
представители в парла-
мента за краткото му 
съществуване, да могат 
да се запознаят хората“.

Почти сигурно е, че 
досегашните депутати 
Борис Аладжов и Звезде-
лина Каравелова ще са в 
челните места. 

ДОНА МИТЕВА

Вътрешното подреж-
дане на листата за избо-
рите през октомври в 
БСП имаше за краен срок 
предната събота и той 
бе спазен. Но краен резул-
тат няма, коментира 
областният председател 
на левицата Тодор Байчев.

„Все пак листата под-
лежи на одобряване от 
Националния съвет. Аз 
очаквам, че ще има и раз-
мествания, тъй като ние 
сме подредили някаква 
листа, но коалиционните 
партньори и местата им 
ще бъдат определени от 
Националния съвет. Така 
че, тя сто процента ще 
бъде трансформирана. 
Ама в челото или в сре-
дата, и аз не смея да 
прогнозирам какво ще 
бъде“, коментира той, 
обобщавайки, че няма как 
да се каже предварител-
но.

Що се касае до това 
дали инж. Петър Кънев 
ще бъде водач в Бургаски 
многомандатен избира-
телен район, Байчев ко-
ментира: „Водачите на 
листи ще се определят 
от Националния съвет 
по предложение на Из-
пълнителното бюро. 
Стремим се да има колек-
тивно вземане на решения, 
а не еднолично. Ако тряб-
ва да бъда откровен – не 
са ми потвърдили кой ще 
бъде водач“.

Провокиран за това 
дали той ще запази вто-
рото си място и дали има 
шанс да поведе листата 
за 51-вото Народно съ-

брание, Байчев разигра 
следните варианти: 
„Второто място ще го 
запазя, ако водачът бъде 
безпартиен или коали-
ционен партньор. Ако 
бъде партиен, е възмож-
но коалиционният парт-
ньор да бъде втори. Са-
мият аз не вярвам да 
оглавя листата. При 
положение че толкова 
лидери има сред коали-
ционните партньори, 
пък и на място при нас, 
едва ли ще оставят аз да 
водя листата“.

Предложенията, които 
от БСП подредиха, са: 
Тодор Байчев, Явор Костов 
– общински съветник от 
Бургас, Даниела Алакуше-
ва – Айтос, Живко Костов 

– Поморие и Илия Илчев 
– Несебър. 

Като се има предвид, 
че Байчев е от Карнобат, 
на практика на този етап 
излиза, че предложението 
на столетницата от 
Бургас е общинският 
съветник Явор Костов, 
който не е член на пар-
тията.

Да припомним, че пре-
ди да стартира кариера-
та му на общински съ-
ветник от квотата на 
БСП, той бе сътрудник 
младежки политики на 
сегашния зам.-кмет по 
култура Диана Саватева, 
докато тя бе народен 
представител от ГЕРБ. 
Сега е един от четири-
мата съветници от 

листата на БСП.
По думите на Байчев 

останалите трима съ-
ветници са отказали да 
попълнят документи за 
съгласие за участие из-
борите. „Номинирните 
трябва да попълнят 
декларация за съгласие, 
а те не са. Включително 
и Николай Тишев е отка-
зал“, обясни областният 
председател.

При предходно редене 
на листи Тишев, който 
е бивш народен предста-
вител от столетницата 
и много уважаван от съ-
партийците си, бе изва-
ден лично от вече бивша-
та лидерка Корнелия 
Нинова от бургаската 
листа.

БЕЗ ИЗНЕНАДА! 

Цончо Ганев е първи  
в Бургас за „Възраждане“

Цончо Ганев (в средата) досега винаги е водач на „Възраждане“ 
в Бургас            ФОТО: ЧФ, АРХИВ

Листата на БСП – Обединена левица 
в момента е шах и мат

Минути преди Областният съвет на БСП да започне заседанието, на което определи кои са 
партийните кандидати за листата                        ФОТО: СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

За реклама:
056 825 435, 0878 424 698

e-mail: reklama@faragency.com

www.faragency.bg
Следете новините в развитие и на мобилната 
версия, достъпна за всички смартустройства
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влиза в битката за парламент 
мисионерите на извърше-
ните добри дела от пар-
тията.

Събирам Изпълнител-
ната комисия и обмислям 
вариант водещи кметове 
да ги сложа водачи на 
листи, за да покажа, че 
този път ГЕРБ е ангажи-
ран с управлението. Няма 
да станат депутати, но 
може да ги ползвам за 
министри“, заяви лидерът 
на ГЕРБ Бойко Борисов в 
Бургас на срещата с кме-
тове от Югоизточна 
България тогава. Те бяха 
извикани преди старта 
на изборите, за да са ос-
новните проводници на 
политиката на ГЕРБ в 
кампанията по места.

С този ход Борисов 
хвърля в битката най-
успешните представите-
ли на местната власт, за 

да провокира хората да 
гласуват, а институции-
те да усетят стабилност 
след изборите през ок-
томври. Освен това един-
ствено местната власт 
в момента е стабилна в 
държавата и не се тресе 
от политически кризи.

По време на срещата 
той допълни:

„Аз не мисля, че нещо 
хубаво се е случило в Бур-
гас извън нашето упра-
вление“. 

След кмета Димитър 
Николов най-вероятната 
подредба ще е Жечо Стан-
ков, Любен Дилов-син, 
Андрей Рунчев, Галя Васи-
лева, очаква се в златната 
среда да попадне още 
Станислав Губеров от 
Созопол, който беше кан-
дидат за кмет и в момен-
та е общински съветник.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Акад. Николай Денков 
най-вероятно отново 
ще е водач на листата 
на ПП/ДБ в Бургас, научи 
от свои източници „Чер-
номорски фар“. 

Бившият премиер и 
министър на образова-
нието бе в Бургас тези 
дни и участва в образо-
вателен форум на уни-
верситет „Проф. д-р Асен 
Златаров“. Причината 
да е тук обаче по всяка 
вероятност е била за 
реденето на листата. 

От местната коалиция 

официално ще решават 
подредбата ѝ в началото 
на следващата седмица. 

Очакваше се най-накрая 
Димитър Найденов да е 
водач, но изглежда, от-
ново ще е втори. На 
практика това може и 
да е му е достатъчно, 
тъй като на предходни-
те избори ПП/ДБ изпра-
ти двама депутати от 
Бургас. 

Челни позиции респек-
тивно може да заемат и 
изключително актив-
ните общински съвет-
ници адвокат Христина 
Хаджиатанасова и арх. 
Делян Георгиев. 

Николай Денков повежда отново ПП/ДБ 
в Бургас към Народното събрание

Акдемикът бе на образователен форум в Бургас тези дни
ФОТО: ЧФ

ГЕОРГИ РУСИНОВ

„Български възход“ ще 
се яви самостоятелно на 
парламентарните избори 
на 27 октомври. Това съ-
общи за „Черноморски фар“ 
областният координатор 
на партията Стоян Грозев. 

Представителите на 
партията на генерал Сте-
фан Янев са в коалиция с 
друга консервативна пар-

тия в Бургас – КОД. Заедно 
с тях образуваха група в 
Общинския съвет. 

Кой ще е първи в листа-
та ще стане ясно утре 
след събрание в Пловдив, 
уточни Грозев пред наш 
репортер. 

Почти сигурно е, че 
водач ще е самият той. 
Грозев е общински съвет-
ник и председател на По-
стоянната комисия по 
опазване на околната 

среда, земеделие и храни. 
В челните места на 

листата ще попаднат по 
всяка вероятност и други 
общински съветници от 
„Български възход“ – Ма-
риела Кирова,  Георги 
Кузманов и д-р Светослав 
Тодоров. 

Не е ясно от кой МИР 
ще се яви друга силна лич-
ност в партията Виолета 
Комитова, която вече е 
била водач от Бургас.

ДОНА МИТЕВА

Възможността за по-
ставянето на вендинг 
автомати за лекарства 
вдигна на крак специали-
стите от аптечния бранш. 
Тя е част от промените, 
приети на първо четене в 
Закона за лекарствените 
продукти в хуманната 
медицина по предложение 
на ПП „Възраждане“. От 
Българския фармацевтичен 
съюз настояват да се про-
веде широко обществено 
обсъждане със специалисти. 
Фармацевтите не отхвър-
лят съвсем идеята, но 
настояват тя да е съобра-
зена със здравето и живо-
та на пациентите.

В момента обичайна 
практика, там където 
няма аптеки, е кметът на 

селото или кметският 
наместник да обира рецеп-
турните книжки и рецеп-
тите заедно с парите на 
живеещите в селата и да 
пазарува „накуп“ от някоя 
аптека в града, когато 

ходи там. Тази задача по-
някога се възлага и на 
шофьорите на училищни-
те автобуси.

„Нашите притеснения 
са, че разполагането на 
апарати, в които има ле-
карства на места, където 
не може да бъде осъщест-
вен контрол, и на всичко-
то отгоре финансирани с 
държавни средства, е не-
обосновано. При положение 
че има методика на Нацио-
налната здравноосигури-
телна каса, която от 
миналата година работи 
много добре за финансира-
не на аптеки, които от-
варят в населени места, 
където няма такова об-
служване. Има вече доста 
отворени такива, дори и 
денонощни аптеки по 
малки населени места. И 
този механизъм може да 

бъде усъвършенстван“, 
категорична е Любима 
Бургазлиева.

По нейни думи следва да 
се инвестира в медицин-
ските специалисти и да 
бъде субсидирана дейност-
та по отваряне на аптеки. 
А това хората да си вземат 
лекарствата от автома-
ти като кока-кола или 
храна е „пълен абсурд“.

„Нямаме нищо против 
автоматите, но те да 
бъдат физически свързани 
с аптеки. А още по-добре е 
да се субсидират фармаце-
вти да отварят аптеки в 
малките населени места, 
защото на тези хора там 
им трябват лекарства по 
Здравна каса, а не аналгин 
и кислородна вода. 

И  сега има аптеки, кои-
то имат такива апарати, 
но лекарствата, де факто, 

са вътре в аптеката и се 
съхраняват правилно. 
Откъде можем да знаем 
ние в кметството на се-
лото кой ще отиде да 
слага лекарствата, ще 
следи ли срока им на год-
ност. Ами ако човек си 
вземе грешно лекарство, 
как ще го върне.

Притеснява ни безкон-
тролното раздаване на 
лекарства. Страхуваме се, 
че става дума за защита 
на някакви корпоративни 
интереси. 

Да не забравяме, че и 
лекарите също имат пра-
во да продават лекарства. 
Общо практикуващите по 
селата продават, и то 
лекарства по рецепта. Е, 
не могат да изпълняват 
такива по Здравна каса.

Лично аз не намирам 
никаква полза от тези 

вендинг автомати нито 
за пациентите, нито за 
фармацевтите. Мисля, че 
трябва да се водят още 
доста разговори, и то в 
които ние като професио-
налисти трябва да при-
състваме. И тогава да се 
вземе решение. 

С колегите се събираме 
и обсъждаме, готови сме и 
под някаква форма да из-
разим своето несъгласие 
и да протестираме.

Изключително непри-
ятно е да установяваме 
как се внасят законода-
телни промени без да се 
коментира това със спе-
циалисти“, заключи фар-
мацевтката.

Според Фармацевтичния 
съюз издаването на разре-
шение за аптеки трябва 
да се извършва на демо-
графски принцип.

Любима Бургазлиева, председател на Регионалната фармацевтична колегия: 

Притеснява ни безконтролното раздаване на лекарства

„Български възход“ се явява самостоятелно на изборите

„
Страхуваме се, 
че става дума за 
защита на 
някакви 
корпоративни 
интереси

Любима Бургазлиева
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

В събота решават кой ще води листата     ФОТО: ЧФ, АРХИВ
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ДОНА МИТЕВА

Първият учебен ден ще 
остане паметен не само 
за първокласниците, а и 
за една част от директо-
рите на училищата в об-
щина Бургас, които се 
явиха на конкурс. Докато 
едни екипи се радват на 
обновени сгради и класни 
стаи, други се оглеждат 
как ще потръгне работа-
та с новия директор. 
Прави впечатление, че 
по-голяма част от новите 
шефове са били временно 
изпълняващи длъжност-
та.

Приключва вторият 
етап от конкурсите за 
директори, след дългата 
сага по оспорване на про-
цедурата. Въпросът е 
решен и много училища 
започват нормално учеб-
ната година с назначени 
директори. Това  води до 
по-голямо спокойствие в 
колективите, защото 
отпада проблемът с вре-
менното изпълнение на 
функциите, а и директо-
рите вече могат да подхо-

дят с по-голяма тежест 
и авторитет към реша-
ване на проблемите. И на 
практика да започнат да  
реализират концепциите 
си, които представиха по 
време на събеседването.

„Назначаването на ди-
ректорите ще допринесе 
за създаването на спокой-
на и ефективна работна 
среда в училищните ко-
лективи“, категорична е 
и Петя Петрова, началник 
на РУО – Бургас.

Преди да бие първият 
звънец в понеделник, всич-
ки събеседвания с канди-
датите за директори на 
училища в община Бургас 
бяха приключили. Тази 
седмица продължи кон-
курсната програма с кан-
дидатите от останалата 
част на областта.

Така първия звънец 
посрещнаха с особено въл-
нение не само първоклас-
ниците, но и една част от 
директорите,  които 
подписаха договорите си 
със своя работодател.

Основно училище „Пе-
тко Рачев Славейков“ се 
оглави от Стефка Жечева, 

която преди години бе 
зам.-директор на Морско-
то училище. Това не е 
първото ѝ кандидатства-
не за директорски пост.

В ОУ „Любен Каравелов“ 
начело застава Ивайло 
Бинев, бивш зам.-директор 
и временно изпълняващ 
длъжността.

Мара Георгиева, бивша-
та директорка на Основ-
но училище „Пейо Крачолов 
Яворов“ предава щафета-
та на Светлана Костади-

нова, която е една от 
най-добре представилите 
се по време на конкурса и 
е кандидатствала за още 
две училища. Дамата е 
била поставена пред ди-
лемата да избира между 
„П. К. Яворов“ и Славейко-
вото училище. Тя идва от 
ОУ „Братя Миладинови“.

Диана Ковачева се ут-
върди като директор на 
ОУ „Братя Миладинови“ 
чрез конкурса. Миналата 
учебна година тя бе въве-

дена лично от шефката 
на Регионалното управле-
ние на образованието 
Петя Петрова като вре-
менно изпълняваща длъж-
ността, след напускането 
на Снежа Любомирова, 
предизвикано от интриги 
и скандали в колектива, 
където бяха намесени 
дори учениците и техните 
родители. Ковачева има 
14-годишен управленски 
опит като директор на 
Обединеното училище в 

кв. „Горно Езерово“.
На Основно училище 

„Христо Ботев“ в квартал 
„Победа“ директор стана 
Магдалена Япаджиева, 
която преди време рабо-
теше в общинската адми-
нистрация, но бе и времен-
н о  и з п ъ л н я в а щ а 
длъжността.

В ОУ „Иван Вазов“ кв. 
Банево в директорското 
кресло сяда Гергана Терзи-
ева, която и преди това 
изпълняваше функциите. 

Старт в кариерата. В община Бургас приключиха конкурса

Тържество за откриване на учебната година в ОУ „Александър Георгиев – Коджакафалията“     ФОТО: ФБ

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

„Днес е може би най-въл-
нуващият ден в годината, 
когато за първи път прек-
рачвате прага на любимото 
училище. Но той е още по-
вълнуващ и интересен за 
първокласниците. Пожела-
вам им успех. Слушайте 
своите преподаватели, 
обичайте знанието, пома-
гайте на по-слабия до вас, 
пазете природата и оби-
чайте родителите си. 
Скъпи родители, подкре-
пяйте децата в нелесния 
път на знанието, за да се 
превърнат в знаещи и мо-
жещи наши съграждани. 
Успешна 2024 – 2025 учебна 
година!“ С това пожелание 
кметът Димитър Николов 
откри новата учебна годи-
на в напълно обновеното 
ОУ „Антон Страшимиров“ 
в ж.к. „Славейков“.

Той поздрави директора 
и учителите на ОУ „Антон 
Страшимиров“ за това, че 
децата в него се обучават 
и реализират успешно. „Във 
връзка с 50-годишния юби-
лей не спират усилията на 
Община Бургас да подобря-
ва материалната база. Тази 
година успешно беше ремон-
тиран корпусът на учили-
щето, бяха подготвени 
нови мебели за подобряване 
на учебния процес, защото 
децата заслужават по-добри 
условия. Следва да изградим 
новия физкултурен салон“, 
допълни още кметът Ни-

колов.
„Днес е много специален 

ден за нашето училище – 
откриваме новата учебна 
година и започваме нашия 
50-годишен юбилей. Десе-
тилетия, изпълнени с ис-
тория, предизвикателства 
и успехи. Благодаря на всич-
ки, които са били част от 
този дълъг път. Желая на 
всички ученици да бъдат 
любознателни, да се учат 
с радост и да постигнат 
нови върхове, а на препода-
вателите – много сили и 
търпение, за да продължат 
да водят нашите деца по 
пътя на знанието“, каза 
Дияна Петкова – директор 
на ОУ „Антон Страшимиров“.

Тази година около 24 800 

ученици от 1. до 12. клас 
прекрачиха прага на учили-
щата в община Бургас. Де-
цата, които за пръв път 
влязоха в бургаските клас-
ни стаи, са 2050, а разкри-
тите нови учебни паралел-
ки са четири – в ОУ „Найден 
Геров“, ОУ „Александър 
Георгиев-Коджакафалията“, 
ОУ „Елин Пелин“ и СУ „Йор-
дан Йовков“.

За да отговори на нара-
стващия брой на децата в 
Бургас, привлечени от ка-
чественото образование и 
новата материална и учеб-
на база, местната админи-
страция продължава всяка 
година да строи нови кор-
пуси и да обновява детски-
те градини и училищата.

Тази учебна година отво-
ри врати дългоочакваният 
нов корпус на ОУ „Христо 
Ботев“, който предоставя 
на учениците от бургаския 
квартал достатъчно прос-
транство, нови класни стаи 
и самостоятелен физкул-
турен салон. В ОУ „Георги 
Бенковски“ също се направи 
освен ремонт в класните 
стаи и нов STEM кабинет, 
вече имат асансьор, достъп-
на среда за хора с увреждания 
и обновен училищен двор.

Продължават строител-
ните дейности в ДГ „Въл-
шебство“ и в новия корпус 
на ППМГ „Акад. Никола 
Обрешков“, а преди дни за-
почна друг дългоочакван 
ремонт – на Спортното 

училище „Юрий 
Гагарин“. Тече строител-
ството и на друг знаков за 
цялата Бургаска област 
обект – Центъра за върхови 
постижения с прилежащо 
общежитие към иноватив-
ната ПГКПИ. Започва из-
граждането и на нов корпус 
на ДГ „Ален мак“ в кв. „Са-
рафово“.

Предстои обновяване на 
спортните площадки и на 
ОУ „Христо Ботев“ – кв. 
„Сарафово“, ОУ „Христо 
Ботев“ – кв. „Победа“, ОУ 
„Христо Ботев“ – кв. „Ма-
ринка“, СУ „Христо Ботев“ 
– кв. „Черно море“, ОУ „Хрис-
то Ботев“ – гр. Българово, 
СУ „Димчо Дебелянов“, 
ПГЧЕ „Васил Левски“, ПГХТ 

„Акад. Н. Д. Зелинский“, СУ 
„Йордан Йовков“ и ПГМКР 
„Св. Никола“.

Община Бургас има го-
товност за строителство 
още на ново училище в кв. 
„Крайморие“, което ще 
бъде филиал на ОУ „Алек-
сандър Георгиев Коджака-
фалията“ и на проект за 
изграждане на нов корпус 
на ОУ „Васил Априлов“.

Отделно във всички 52 
училища на територията 
на община Бургас предстои 
изграждането на STEM 
кабинети по Националния 
план за възстановяване и 
устойчивост, в които 
бургаските ученици ще 
овладяват уменията на 
21. век.

24 800 ученици влязоха в класните стаи в Бургас 

Ключовете на знанието получиха учителите на  
първите класове от кмета Димитър НиколовТази година училището отбелязва 50 години             ФОТО: СИЛВИЯ ШАТЪРОВА
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нови училищни директори
Тя също е от кандидатите, 
за които се говори, че са 
успели да впечатлят ко-
мисията с отличната 
визия, представена в кон-
цепцията.

Основно училище „Алек-
сандър Георгиев-Коджака-
фалията“ ще продължи да 
се управлява от Людмила 
Боянова, която бе времен-
но изпълняваща след като 
директорът Михаил Ненов 
стана зам.-кмет.

В Средно училище „Йор-
дан Йовков“ Калина Пенева, 
която бе бивш зам.- дирек-
тор и вр.и.д. затвърди 
позициите си. В съседното 
училище – СУ „Добри Чин-
тулов“ директор вече е 
Руска Иванова, която 
преди това бе временно 
изпълняваща длъжността, 
за малко и главен учител.

Средно училище „Кон-
стантин Петканов“ – 
Ивайло Марков, който и 
преди това изпълняваше 
длъжността на директор, 
е издържал конкурса за 
мястото.

В Профилирана гимназия 
за романски езици „Георги 
Стойков Раковски“ първия 
випуск като директор 
посрещна Росица Пенчева. 
Тя бе старши учител по 
испански и е считана за 

корифей в своята област 
от ученици и колеги. 
Участвала е в писането 
на учебната програма по 
испански.

Професионална гимназия 
по химични технологии 
„Акад. Н. Д. Зелинский“ – 
инж. Маргарита Видева.

В Професионалната 
техническа гимназия своя 
пост затвърди Радка Кос-
тадинова.

За Бургаска област бро-
ят на школата, за които 
се кандидатстваше, бе 32, 
13 от които в областния 
център.

Конкурсът се провежда 
в две части: писмен изпит, 
който се състои в реша-
ване на тест и събеседва-
не.

Съгласно правилата в 
първия етап кандидатите 
решаваха тест, генериран 
в МОН в деня на изпита. 
Той бе единен за цялата 
страна и съдържаше 50 
въпроса. За всеки от тях 
има три варианта за от-
говори, от които само един 
е верен и носи една точка.

Според една част от 
явилите се, тестът е 
така направен, че на въ-
просите, свързани с казу-
си, може да се посочи по-
в е ч е  о т  е д и н  в е р е н 

отговор, а условието е 
той да е само един, като 
този отговор не може да 
бъде коригиран. А кон-
кретните въпроси, свър-
зани с нормативната 
база са много малко. Тази 
констатация я правят не 

само кандидати, които 
не са издържали теста, а 
и хора, преминали прага 
от минималния брой 30 
точки, от възможните 
50 максимални. На този 
етап отпаднаха 12 канди-
дати за директори.

Бившата 
директорка на 

Профилирана 
гимназия за 

романски езици 
„Георги Стой-
ков Раковски“ 

Радостина 
Георгиева (вля-
во) поздравява 
новата дирек-
торка Росица 

Пенчева
ФОТО: ФБ

Директорката 
на ОУ „Добри 
Чинтулов“ – Ру-
ска Иванова, е 
бивша ученичка 
и учителка в 
това училище
ФОТО: ФБ

Първи учебен ден в СУ „Йордан Йовков“        ФОТО : БУРГАСНЮЗ

Училищата в Царево и Ахтопол 
посрещнаха 110 първолаци

„Шанс за таланта на Бургас“ 
събира даровитите млади хора

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

С богата и тържествена 
програма стартира първият 
учебен ден. Близо 110 първо-
лаци прекрачиха прага на 
училищата на територията 
на община Царево – СУ „Н. Й. 
Вапцаров“, гр. Царево и ОУ 
„Св. св. Кирил и Методий“, 
гр. Ахтопол. Директорът на 
училището г-жа Даниела 
Фелонова и кметът на об-
щина Царево Марин Киров 
отправиха послания към 
ученици, учители и родители. 
За всички първокласници в 
Царево и Ахтопол, освен 
приветствие, имаше и пода-
рък от кмета на община 
Царево – книжка с любими 
детски приказки и комплект 

с учебни пособия. 
Събитието започна с 

тържествено издигане на 

националния флаг и изслуш-
ването на химна на Републи-
ка България. 

Първокласниците Моника 
Канева, Иван Топалов, Георги 
Иванов, Наталия Панайото-
ва, Габриел Стоянов, Георгия 
Дряновска и Пламена Колева 
поздравиха своите връстни-
ци със стихотворения за 
първия учебен ден, а Мария 
Иванова получи от директо-
ра на училището символичен 
ключ на знанието. Г-жа Ев-
гения Ангелова пожела успех 
на първокласниците от 
името на всички родители. 

На празника присъстваха 
кметът Марин Киров, дирек-
торът училището на Дани-
ела Фелонова, ръководства-
та на СУ „Н. Й. Вапцаров“ и 
община Царево, родители и 
гости. 

Децата с радост 
посрещнаха 

градоначалника 
и му обещаха да 

бъдат добри с 
родителите  и 
учителите си

ФОТО: ПРЕСЦЕНТЪР 
ОБЩИНА ЦАРЕВО

След официалната церемония кметът на община Царево посе-
ти всички първокласници и техните учители

ДОНА МИТЕВА
По-голяма част от 

усилията както на фор-
малното, така и на не-
формалното образование 
са насочени към това да 
се преодоляват дефици-
ти и много рядко, за съ-
жаление, се работи с 
талантливите деца. По 
дефиницията на Закона 
за закрила на детето 
децата с изявени дарби, 
също са деца в риск, тъй 
като те са рядкост и за 
тях също трябва да се 
прилагат специални мер-
ки, така че техните из-
явени дарби да бъдат 
съхранени и да се развиват. 
Това подчерта зам.-кме-
тът по образование 
Михаил Ненов, по време 
на представянето на 
кампанията „Шанс за 
таланта на Бургас“.

За четвърта поредна 
година Фондация „Шанс 
за децата и природата на 
България“ и Център за 
млади таланти обявяват 
кампания „Шанс за та-
ланта на Бургас“ за от-
криване и развитие на 
талантливи млади хора. 
Тя отново се осъщест-
вява с подкрепата на 
Община Бургас и срокът 
за кандидатстване е до 
края на септември.

„Чрез тази кампания 
откриваме и развиваме 
младежи от 14 до 20 го-

дини, които са изявени в 
различни области. 

През нея са минали над 
120 талантливи деца на 
града. Интересното, 
което предстои, е от-
криване на изложба в 
София на талантите по 
изобразително изкуство 
и издаване на дебютна 
стихосбирка на едно от 
пишещите за „Хвърчащи-
те хора“ деца.

Тази година имаме три 
проекта и очакваме меж-
ду 30 и 40 деца“, коменти-
ра председателят на 
Фондация „Шанс за деца-
та и природата на Бъл-
гария“ Лилиана Славова.

Новото тази година е 
проектът по анимацион-
но кино, който ще се 

ръководи от Йоана Арна-
удова – аниматор и илюс-
тратор. 

За поредна година гру-
пата по творческо писа-
не „За хвърчащите хора“ 
ще бъде ръководена от 
д-р Добрина Топалова, 
преподавател, доктор по 
българска литература, 
носител на престижната 
национална награда „Дас-
кал Ботьо Петков“ за 
2018 г. и литературен 
критик. 

Преподавателят по 
изобразително изкуство 
и художник Златка Коева 
и тази година ще продъл-
жи да вдъхновява и напът-
ства младите художници 
в проекта по изобрази-
телно изкуство „Палитри“. 

Председателят на Фондация „Шанс за децата и природата 
на България“ Лилиана Славова и зам.-кметът по „Образова-
ние, здравеопазване, социални дейности и младежки полити-
ки“ Михаил Ненов считат, че изявените дарби на талантли-
вите деца трябва да бъдат съхранявани и развивани
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Има ли туризъм след сезона 
ЛИЯНА ПАНДЕЛИЕВА 

Летните курорти през 
септември са мъртвило

Пълна фантасмагория е 
идеята за „разтягане крила-
та на сезона“ по Черномори-
ето. ПЪЛ-НА. И ако някой 
твърди, че това се случва – или 
лъже, или не е виждал с очите 
си за каква скръб става дума. 

Дори на морето да прис-
тигат туристи, които же-
лаят да се възползват от 
намаления в цените, от 
спокойствие, от по-щадящо 
слънце, целият бизнес кате-
горично казва „Къш, бе! Аре, 
да ви нема!“. 

В курортен град с посто-
янно население повечето 
ресторанти са затворени с 
приключването на август, в 
помещенията са натрупани 
маси, столове, които се виж-
дат през витрините като 
струпване по време на еваку-
ация. Магазинчетата с летни 
неща са затворени. Плажове-
те също приличат на сърди-
та складова площ с натрупа-
ни едни върху други шезлонги. 

Липсва основното, което 
създава усещането за лекота 
и почивка: атмосферата. А 
атмосфера няма, защото 
бизнесът е наясно, че хора 
няма. А няма хора, защото 
нищо интересно не се пред-
лага в курортите, където 
цените през септември са 
намалени. 

И ако в градовете по Чер-
номорието шават хора, за-
щото местното население 
си е там, самите курорти са 
мъртвило – уж временни  
вечни обекти, заковани с 
шперплат, спуснати вериги 
и катинари на места за заба-
вление. 

Какви „крила“ бе?! 

Отчетността на инсти-
туциите за това колко 
туристи са посетили Чер-
номорието се удря челно с 
реалността: колко търгов-

ски обекта на самия път на 
плажуващите в Поморие 
(което преливало от турис-
ти) вече втора година изоб-
що не отварят. 

Продавачка на хавлии  
иска 3 бона заплата 

Отчайващо много е тази 
бройка и се увеличава! Все 
повече обекти пускат кепен-
ци и напускат след като го-
дини са били на едно и също 
място – няма както клиенти, 
така и желаещи да работят. 
Продавачка в магазин за тек-
стилни изделия – хавлиени 
кърпи и халати – иска запла-
та над 3 бона, 2 часа почивка, 
защото е лято и в крайна 
сметка си тръгва след сед-
мица, защото е по-лесно да 
лежи у дома и да не прави 
нищо. 

След 31 август търговци 
дори изпразват търговската 
площ от закачалки и рафто-
ве – остава голямо празно 
помещение с витрини и огле-
дало в дъното. 

За една поръчка  
в ресторант чакаш  

25 минути 

В огромен ресторант на 
крайбрежната алея и жива 
музика са заети четири маси. 
Четири. Само за една поръч-
ка се чака около 25 минути. 
Работи само един готвач и 

както смогне. 
Друг ресторант. Готвят 

добре, собственикът е мера-
клия. Четирима души поръч-
ваме. Пристигат две салати. 
След това изненадващо 
пристига основното на еди-
ния от компанията. Ама още 
не му е дошло предястието. 
Но основното било готово. 
Връщаме го да си чака реда. 
Пристига едното предястие. 
Другото – от същия вид – ид-
ва след още 15 минути. Меж-
дувременно пристига едно 
основно ястие. Да го дават 
ли, да не го ли дават? Ами 
хайде да го дадат. След малко 
пристига другото предястие. 

Няма сила, която да обяс-
ни на тези хора какво значи 
да обслужиш гостите на 
масата. Защо някой мисли, 
че преобладаващото съдър-
жание на туристическата 
услуга у нас е по-различно? 

От другата страна на 

напълно невежите стоят 
самоотвержени борци за 
утвърждаване на качеството. 
Но и те могат да постигнат 
само толкова, доколкото 
смогват да удържат персо-
нала си и да ги знаят като 
„ама там е както трябва“. 

Най-смешното в тържест-
вените отчети за „разкош-
ните резултати“ от туризма 
е „новината“ за повишените 
приходи от сезона. Ми как 
няма да бъдат повишени 
спрямо предходната година, 
като цените на абсолютно 
всичко скочиха с между 40 и 
60%? То само това оставаше 
– да са намалели! 

Истината е, че недруже-
любната атмосфера сама 
реже „крилата“ още на 31 
август. Щом сте толкова 
бедни, че да почивате през 
септември, гледайте теле-
визия или се взирайте в мо-
рето – ваша си работа!
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Мнения. След 6 септември Черноморието опустява и прозорците се затварят

Ивайло Абаджиев:
Това е нещото, което в 
последните 6 години 
откак ходя на Приморско 
ме изумява.
На 7 септември след 
празниците около 
Съединението сякаш с 
магическа пръчка някой за 
една нощ променя всичко.
Изчезва лунапаркът, 
кръчми и баничарници 
слагат ламарини по 
прозорци и врати. Остава 
да работи едно кафе.
А сезонът може да 
продължава целогодишно
Не е само да лежиш на 
плажа, Странджа е 
приказна за разходки в 
този район. А ако има 
една алея, свързваща 
примерно Бегликташ с 
Китен покрай морето, 
хора ще се разхождат, 
колоездачи ще карат 
колела, ще може да се 
направят спортни лагери.
Как пък нашите управни-
ци не видяха алеите в 
Мармарис, в Италия, в 
Испания. В Андалусия 
имам чувството, че 
алеята, и то с хубаво 

направени плочки, беше 50 
км.
Искаш да изкарваш пари, 
ма трябва и ти да дадеш, 
да вложиш нещо.
Ние разчитаме само на 
легловата база като 
някога, когато се плаща-
ше на легло в стаята 2,80.

Лияна Панделиева:
Не е до управляващи. Това 
е мисленето на бизнеса. 
Няма кой управляващ да 
научи местните как да 
бъдат гостоприемни и 
привлекателни. Ти 
виждаш перспективите, 
мнозина ги виждат, но за 
да задържиш персонал и 
да правиш продукт, иска 
се усилие, реклама. А те 
нито го искат, нито го 
могат. Хотелиерите 
искат заети легла. Не им 
пука за пътеки, за 
възможности. Не го 
разбират. Да не говорим 
колко фантастично 
място е нашето Черномо-
рие за дигитални номади. 
Всичко това е местна 
политика и бизнес 
планиране.

ДИСКУСИЯ ОТ МРЕЖАТА 

През сезона всяка сутрин, та чак до обяд, във всеки момент 
опашката е между 30 и 50 човека, правят супер закуски, супер 
мекици, супер любими неща. Е, затворили са

И да дойдеш на плаж, там те очаква купчина с шезлонги. Не са виновни управителите. Наистина 
няма хора и никой не знае как да ги покани       ФОТО: АВТОРЪТ

Любимият ресторант на плажа. Всичко им е хубаво. Е да, ама е 
септември

Човек от бранша за летния туризъм – прилики и разлики с Гърция

ВАНЯ АНДОНОВА
хотелиер от Приморско

Предпочитам изгревите 
на #Приморско, пред също 
толкова обаятелните за-
лези на #Гърция.

Последното ми посещение 
в Гърция беше през далечна-
та 2009 г., когато някак с 
вълнение подминавах авто-
мобилите с българска регис-
трация и с удовлетворение, 
че най-накрая ни зачитат 
за хора....

От гледна точка на това, 
че живея в морски курорт и 
всичко свързано с туризма 
ме вълнува, опитвам се да 

съпоставям, търся прилики 
и разлики в пътуване, пред-
лагане, устройство, инфра-
структура, настаняване, 
хранене, плажни услуги и пр.

Нито е по-чисто, нито 
по-красиво, нито по-евтино 
(с малки изключения в опре-
делени заведения за хранене)! 
По десетобалната система 
давам 10 от 10 в полза на 
нашата #Кюприя. Подмина-
ли сме ги с 200.

За отлива на български 
туристи от нашето Чер-
номорие има много фактори, 
но един от основните е на-
родопсихология и поведен-
ческата нагласа на туриста.

Отделно да се съпоставят 
двете морски дестинации е 
нереално, по отношение на 
отрасъла в държавните 
политики. Най-малко зара-
ди общата дължина на 
плажните ивици, и възмож-
ностите, които гръцката 

държава предоставя на 
икономическите субекти в 
стопанисването им.

За плажа и 
„безплатните“ чадъри!!!

Нищо, че много от меню-
тата са на български, гър-
ците бързо са наложили 
правила на плажа... Вече 
няма храни в хладилни чанти, 
напитки и филии с лютени-
ца на вестници. Фейскон-
тролът е на входа и с пре-
дупреждение.

Просто изчислено – кон-
сумацията на ден на чадър е 
в пъти повече от 15 лв. 
свобода под чадър на българ-
ски плаж, където няма 
ограничения и задължение 
за консумация.

Нищо особено в предлага-
нето на бара. Бирата си е 
бира 0.33, фрапето си е фра-
пе, кафето също, само че са 

по 5 евро... Пици 14-19 евро, 
салати 10 евро... и т.н. При 
нас обаче има доста повече 
разнообразие..

Откъм пясък – за нищо не 
заменям ситния златист 
на приморските плажове, 
както и съчетанието им с 
гората на Странджа.

Има и чадъри, платени без 
задължение за консумация

Като основен плюс в пол-
за на съседите поставям 
храната в ресторантите, 
която в качествено и коли-
чествено съотношение на 
порция е впечатляваща 
спрямо цената, а за туриста 
това е най-важно по време 
на почивка, да бъде със задо-
волени сетива. Безспорно са 
корифеи..

Друг плюс, може би най-
важен, е бързината и отно-
шението на обслужващия 

персонал към клиентите. 
Нацупен сервитьор не видях. 
Работят хората, отдадени, 
и този дребен балкански 
тарикатлък отсъства. 
Остава усещането, че си 
уважен с парите си!

Спокойно е, почти в без-
времие! Напомня туризма 
ни през 80-те и 90-те на 
миналия век. Няма я тази 
пренаселеност, която при 
нас се дължи на 5-етажните 
сгради, липсата на места за 
паркиране и хаотичност. В 
това дори не обвинявам нас, 
местните инвеститори, а 
недоглеждането в закона, 
липсата на стратегия за 
десетилетие, две или три 
в посока развитие устрой-
ството на Черноморско 
крайбрежие, на което се 
загуби чара, с цел максимум 
печалба..

Не видях също полицейски 
проверки, нито проверяващи 

да разхождат папки под 
мишница в търговските 
обекти, въпреки сметките 
на хвърчащи сервитьорски 
листи. Работи се без тормоз 
от страна на институции, 
но както казвам „политика“.

Всъщност, няма значение 
какво мисля на глас с моите 
впечатления. България за мен 
си остава най-хубавото мяс-
то за почивка, с все още не-
разкрит потенциал. Недо-
волни винаги има, и както 
казах, нагласата е определяща. 

Но, ако искате да избяга-
те, Гърция предоставя 
множество възможности.

Единственото положи-
телно, което виждам е, че 
Беломорска Тракия по еле-
гантен начин е отново 
българска, в буквален смисъл. 
А ние от бранша има върху 
какво да работим, най вече 
да оставим дребните тари-
катлъци в миналото!



Всяко дете с подарък за първия учебен ден
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256 първолаци тръгнаха  
на училище в община Айтос
256 първокласници 

тръгнаха на училище на 
16 септември в община 
Айтос. Във всичките седем 
училища, в които има 
начален етап, първола-
ците бяха посрещнати с 
празнични арки, с много 
подаръци и изненади. 
Традиционно, Община 
Айтос и Ротари клуб – 
Айтос дариха малките 
ученици с комплект по-

магала, писалки и моливи.
Общо 2869 ученици от 

І до ХІІ клас тази година 
ще се обучават в осем 
общински училища. Деца, 
учители родители и гос-
ти препълниха училищ-
ните дворове, кметът 
Васил Едрев присъства на 
откриването на учебната 
година в двете средни 
училища – СУ „Никола 
Вапцаров“ и СУ „Христо 

Ботев“. Специално място 
в празничното си обръ-
щение към училищните 
общности градоначални-
кът отдели за учители-
те, родителите и най-
малките ученици. Преди 
да влязат в класните 
стаи, първолаците полу-
чиха и съвети от кмета. 
„Помнете, че всеки урок 
е важен, а вашият учител 
е най-добрият приятел, 
който ви води по пътя на 
знанието!“ 

Тържествата за първия 
учебен ден в Айтос започ-
наха рано сутринта в СУ 
„Никола Вапцаров“. Три са 
тази година паралелките 
с първокласници. Екипът 
на директора Ирина Въ-
тева успешно се е справил 
и с държавния план-прием. 
Интересът към айтоско-
то училище расте и зара-
ди атрактивните специ-
алности, призна Вътева 
и развълнува общността 
с емоционален поздрав. 
Припомни успехите на 
училището и очерта ва-

жните предстоящи съ-
бития за новата учебна 
година. 

Час по-късно първият 
звънец удари и в СУ „Хрис-
то Ботев“ в Айтос. Най-
голямото и най-старо 
училище даде старт с 
емоционална празнична 
програма. Директорът 
Пенка Кирязова поднесе 
вълнуващ поздрав с по-
желания за учебна година, 
препълнена със знания, 
проекти и творчески 
инициативи. Още на 21 
септември започва из-
пълнението на нов учи-
лищен проект по Програ-
ма Еразъм+, по който 
учители от СУ „Христо 
Ботев“ ще обменят об-
разователен опит във 
Финландия.

Кметът Васил Едрев 
поздрави училищната 
общност и поведе първо-

лаците към класните 
стаи. „Заедно сме на 
старта! Ще бъдем заедно 
и през всички дни на учеб-
ната година. За да се 
радваме на успехите, да 
преодоляваме трудно-
стите и да посрещаме 

предизвикателствата“, 
каза още в словото си 
кметът.

НП

Айтос празнува 116 
години от обявяване на 
независимостта на Бъл-
гария

10.00 часа – Ритуал за 
издигане на знамената

Празнично обръщение 
на кмета Васил Едрев 
към гражданите

10.30 часа – Празничен 
концерт на Професио-
нален фолклорен ансам-
бъл „Странджа“ – град 
Бургас, Главен художест-
вен ръководител Марио 
Егов.

За Деня на независимостта – 
фолклорен празник на площада в Айтос

22 септември 2024 г., неделя, площад „Свобода“ 

Професионален фолклорен ансамбъл „Странджа“ ще празнува 
независимостта с айтозлии  ФОТО: ПФА „СТРАНДЖА“

Първолаците на СУ „Никола Йонков Вапцаров“

За първи път 
в класната 
стая –  
СУ „Христо 
Ботев“

На добър час!

16 септември 2024 г.

За всеки пър-
вокласник – 
подарък от 
Общината

ФОТО: НП
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5460 кг отпадъци бяха събрани и извозени до депо Братово 

364 айтозлии в инициативата 
„Да почистим България заедно 2024”

Айтоската школа за 
пореден път се доказа 
на световния квадрат

Третото място и брон-
зовите медали заслужиха 
нашето момиче Вилиана 
Костадинова и нейния 
партньор Кристиян Ма-
нолов като смесена двой-
ка на Световното първен-
с т в о  п о  с п о р т н а 
акробатика в Португалия. 
Младият талантлив 
тандем успя да пребори 
силната конкуренция от 
18 смесени двойки и да 
заслужи място сред най-
добрите осем на финала. 
А на финала – да запази и 
утвърди позициите в Топ 
3 на Световното.

Не за първи път най-
добрата смесена двойка на 
България (12-18 г.) показва, 
че психическата устойчи-
вост завършва цялостно 
един истински спортист. 
„Смея да твърдя, че те 
буквално сгазиха квадрата 
и оставиха сърцето си на 
него, за да защитят бъл-
гарското знаме! Благодар-
ни сме на личния им треньор 

Гергана Денева, както и на 
всички, които работиха с 
Вили и Криско за постига-
нето на този успех!“, на-
писа в пост по повод успе-
ха майката на Вили, Лидия 
Костадинова, бивша със-
тезателка и настоящ 
треньор в КСА „Ейнджълс“ 
– Айтос.

НП

Вили и Криско с медалите
ФОТО: ФЕЙСБУК

ОБЯВА
за среща за обществено обсъждане

На основание чл.127, ал.1 от Закона за устройство на терито-
рията, Община Айтос чрез Митко Михайлов, Снежа Ангелова, Ангел 
Ангелов и Иляз Иляз съобщава на всички заинтересовани физиче-
ски и юридически лица, че на дата 17.10.2024 г. от 10:00 часа в 
сградата на Община Айтос ще се проведе обществено обсъждане 
на проект за изменение на Общ устройствен план на община Айтос 
в обхват: УПИ ІІ, кв. 170 от действащия регулационен план на гр. 
Айтос.

ЗАПОВЕД
№ РД-08-615 / 12.09.2024

На основание чл.41, ал.З от Изборния кодекс  и Указ №223 от 27.08.2024 г. на Президента на Република България  за насрочване на 
избори за Народно събрание на 27 октомври 2024 г. и Решение № 3558-НС от 29.08.24 г. на ЦИК

ЗАПОВЯДВАМ :
І. ОПРЕДЕЛЯМ Центъра за административно обслужване в общинска администрация Айтос /Айтос, ул.“Цар Освободител‘1 №3/, като 

място за обявяване на предварителните избирателни списъци част І за гр.Айтос в срок до 16 септември 2024 г. и местата по кметства и 
села с кметски наместници, както следва:

КМЕТСТВА
/място на гласуване/

МЯСТО НА ОБЯВЯВАНЕ ОТГОВОРНИК

031 Клуба на кметство с.Лясково Клуба на Читалище с.Лясково Енчо Бакалов
032 Клуба на кметство с.Зетьово Клуба на кметство с.Зетьово Халил Осман
033 Младежки клуб с.Малка поляна Младежки клуб с.Малка поляна Адем Аптула
034 Клуб на Кметство с. Караново Магазин на НАРКООП С. Караново Мария Петкова
035 Ритуална зала — кметство с.Съдиево Ритуална зала - кметство с.Съдиево Щерион Щерионов
036 ОУ „Хр.Ботев” с.Мъглен Читалище с. Мъглен Межди Ахмед
037 Ритуална зала кметство с.Дрянковец Ритуална зала кметство с.Дрянковец Мухарем Ахмед
038 Читалище ”Кирил и Методий“ с.Пещерско Читалище ”Кирил и Методий“ с.Пещерско Юнзиле Халил
039 Детска градина с,Черна могила Детска градина с.Черна могила Юсеин Юсеин
040 Читалище „Пробуда” с.Пирне Читалище „Пробуда” с.Пирне Ирина Чолакова - Петрова
041 ОУ „Кирил и Методий” с.Карагеоргиево Читалище с.Карагеоргиево Метин Лятифов
042  Младежки клуб с.Поляново Младежки клуб с.Поляново Ферад Тахирюмер
043 Детска градина с.Чукарка Магазин на НАРКООП Хатче Али
044 Читалище с.Черноград Читалище с.Черноград Рахиме Кямик
045 Клуб на кметство с.Раклиново Клуб на кметство с.Раклиново Байрям Муталиб
046 ОУ „Светлина” с.Тополица Читалище с.Тополица Зюлфие Билялова
048 ОУ „Кирил и Методий” с.Карагеоргиево Читалище с.Карагеоргиево Метин Лятифов
049 ОУ „Хр.Ботев” Мъглен Читалище с.Мъглен Межди Ахмед
050 ОУ „Светлина” с.Тополица Читалище с.Тополица Зюлфие Билялова

II. Избирателните списъци да бъдат публикувани и на интернет страницата на общината с адрес: https://aytos.bg
III.Отговорниците в 3-дневен срок след провеждане на Изборите за Народно събрание на 27 октомври 2024 г. да приберат списъците.
Със заповедта да се запознаят упоменатите служители от общинска администрация за изпълнение.
Копие от заповедта да се изпрати на Районна избирателна комисия - Бургас.

ВАСИЛ ЕДРЕВ
КМЕТ НА ОБЩИНА АЙТОС

И тази година на 14 
септември Община 
Айтос участва в 

доброволческата инициа-
тива „Да почистим Бъл-
гария заедно“. Кметът 
Васил Едрев определи за 
координатор на кампани-
ята еколога Катя Иванова, 
ст. експерт в Дирекция 
ТСУРР в Община Айтос.

Общо 364 бяха участни-
ците в инициативата. 
Събраните в общината и 
извозени до депо Братово 
отпадъци са 5460 кг. Както 
винаги училищата първи 
заявиха желание да се 
включат в почистването 
на града и селата. Двора и 
района около училището 
си почистваха ученици и 
учители от Професионал-
ната гимназия по селско 

стопанство "Златна ни-
ва"- гр. Айтос. 

Районът около Меди-
цински център І беше 
старателно почистен от 
общността на Средно 
училище "Христо Ботев“, 
гр. Айтос. Училищния си 
двор и района около него 
почистваха от отпадъци 
и Средно училище "Никола 
Й. Вапцаров"- гр. Айтос, 
Основно училище "Св. св. 
Кирил и Методий", с. Ка-
рагеоргиево,  Основно 
училище "Христо Ботев", 
с. Пирне, Основно училище 
"Светлина", с. Тополица и 
Основно училище "Атанас 
Манчев", гр. Айтос.

Гражданите, пожелали 
да се включат в добровол-
ческата инициатива, по-
лучиха чували и ръкавици. 

Бронзов медал за 
Вилиана и Кристиян  
от Световното по 

спортна акробатика

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

Доброволците от ПГСС „Златна нива“

Ботевци се заеха с района около поликлиниката

Учители и ученици от ОУ „Атанас Манчев“ заедно почистиха двора

В училището в с. Карагеоргиево
Учителите на СУ „Никола Вапцаров“ в доброволческата инициа-
тива      ФОТО: НП
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В периода от 9 до 15 
септември с различ-
ни прояви РСПБЗН - 

Айтос чества Седмицата 
на пожарната безопасност. 
На 14 септември айтоски-
те огнеборци присъства-
ха на церемонията по 
отбелязване на празника 
в РДПБЗН - Бургас. На съ-
битието с отличие „ОБЯ-
ВЯВАНЕ НА БЛАГОДАРНОСТ“ 
и с парична награда Главна 
дирекция „Пожарна безо-
пасност и защита на на-
селението“ – МВР отличи 
младши експерт КОСТАДИН 
СТОЙКОВ ЛАЛЕВ – началник 

на дежурна смяна в Район-
на служба „Пожарна безо-
пасност и защита на на-
селението” – Айтос.

Наградата е не само за 
изключителните профе-
сионални качества на 
Лалев, но и за желанието 
и всеотдайността, с кои-
то в продължение на 22 
години обучава и тренира 
ученици от СУ „Никола 
Вапцаров“ гр. Айтос в 
извънкласната форма – 
МПО „Млад огнеборец“. 
Без парично възнагражде-
ние, в извънработно вре-
ме, Лалев пряко участва в 

подготовката на две 
групи млади огнеборци, на 
възраст от 12 до 16 годи-
ни. Отново безвъзмездно, 
подготвя представителен 
отбор МПО „Орел-160“ на 
СУ „Никола Вапцаров“ за 
участие във всички със-
тезания от спортния 
календар на ГДПБЗН и 
Българска федерация по 
пожароприложен спорт. 
Сред многото успехи на 
възпитаниците му от 
МПО „Орел-160“ е републи-
канската шампионска 
титла за 2024 г.

НП

Лалев обучава  МПО „Орел-160“ 
безвъзмездно в продължение на 22 години

Костадин Лалев с престижна 
награда за празника на огнеборците

Костадин Лалев (вдясно) с наградата               ФОТО: НП

На 13 септември 2024 г. 
Общинска избирателна 
комисия - Айтос публику-
ва свое РЕШЕНИЕ №162-МИ, 
ОТНОСНО: Констатира-
не прекратяването на 
пълномощията на общин-
ски съветник и обявяване 
на следващия в листата 
за избран.

От решението става 
ясно, че на 11 септември 
в ОИК е постъпило писмо 
от Красимир Енчев – пред-
седател на Общински 
съвет - Айтос, с прило-
жено към него заявление 
от Салих Мехмед Метраш. 
В заявлението Метраш 
заявява, че желае да бъдат 
прекратени пълномощи-
ята му на общински съ-

ветник в Общински съвет 
Айтос, мандат 2023 – 2027 
г.

Салих Метраш беше 
обявен за общински съ-
ветник с Решение на ОИК-
Айтос на 30.10.2023 г., и в 
местния парламент е 
единственият общински 
съветник, избран с лис-
тата на КОАЛИЦИЯ 
„ПРОДЪЛЖАВАМЕ ПРО-
МЯНАТА – ДЕМОКРАТИЧ-
НА БЪЛГАРИЯ“.

ОИК –Айтос счита, че 
„заявлението следва да 
се разглежда като пода-
ване на оставка“ и кон-
статира предсрочно 
прекратяване пълномо-
щията на Салих Мехмед 
Метраш като общински 

съветник. Обезсилва из-
даденото му удостовере-
ние и обявява за избран за 
общински съветник Ангел 
Асенов Чафадаров, следващ 
кандидат в листата на 
КОАЛИЦИЯ „ПРОДЪЛЖА-
ВАМЕ ПРОМЯНАТА – ДЕ-
МОКРАТИЧНА БЪЛГАРИЯ“.

Решението е на осно-
вание чл. 30, ал. 8 от ЗМС-
МА и не подлежи на оспор-
ване. Чафадаров ще стане 
част от състава на Об-
щинския съвет едва след 
като положи клетва пред 
общинските съветници 
и ОИК-Айтос, което, 
предполага се, ще се случи 
още на следващото засе-
дание на Съвета.

НП

В ОБЩИНСКИ СЪВЕТ – АЙТОС

Единственият съветник на ПП-ДБ 
Салих Метраш се оттегля,  

на стола му сяда Ангел Чафадаров 

Година след местните избори по свое желание 
Салих Метраш напуска Общинския съвет

ОИК-Айтос обяви за избран следващия в листата 
на ПП-ДБ – Ангел Асенов Чафадаров      ФОТО: ФЕЙСБУК

П   О   К   А   Н   А

Уважаеми  дами  и  господа  общински  
съветници,

Уважаеми  господин  кмет  на  Общи-
на  Айтос,

С настоящата покана Ви уведомявам, 
че на основание чл.23, ал.4, т.1 от ЗМС-
МА и чл.30, ал.2, т.1 от ПОДОСВОА на 
Община Айтос, свиквам ДВАНАДЕСЕ-
ТОТО ЗАСЕДАНИЕ на Общински съвет 
Айтос, което ще се проведе на 30.09.2024 
г. (понеделник) от 9:30 ч. в заседател-
ната зала на Община Айтос, при следния 
проект  за  

Д  Н  Е  В  Е  Н        Р  Е  Д :
Полагане на клетва по реда на чл.32, 

ал.1 от ЗМСМА от Ангел Асенов Чафа-
даров, обявен за избран за общински 
съветник в Общински съвет Айтос, 
Община Айтос с Решение № 162–МИ от 
13.09.2024 г. на Общинска избирателна 
комисия – Айтос.

1. Докладна записка с вх.№ ОбС-
301/17.09.2024 г. от Красимир Енчев – 
председател на Общински съвет Айтос, 
относно изменение на решение №5/30.11.2023 
г. и решение №6/30.11.2023 г. на ОбС 
Айтос.

2. Докладна записка с вх.№ ОбС-
304/18.09.2024 г. от Красимир Енчев – 
председател на Общински съвет Айтос, 
относно изменение на Решение № 635/ 
30.08.2023 г., протокол №48 на Общински 
съвет Айтос, във връзка с възнаграж-
дението на управителя на общинско 
търговско дружество „Авицена“ ЕООД, 
гр.Айтос.

3. Предложение с вх.№ ОбС-300/16.09.2024 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, 
относно актуализация на бюджета на 
община Айтос за 2024 г. във връзка с  
необходимост от осигуряване на средства 
за изплащане компенсация за обществе-
на услуга и от финансиране на капита-
лови разходи на общината за 2024 г.  

4. Докладна записка с вх.№ ОбС-
303/17.09.2024 г. от Васил Едрев – кмет 
на Община Айтос, относно предоста-
вяне на „Водоснабдяване и канализация“ 
ЕАД – Бургас за стопанисване, поддър-
жане и експлоатация на ВиК активи : 
„Външно водоснабдяване на с.Чукарка, 

община Айтос“, „Улична водопроводна 
мрежа на с. Карагеоргиево“ и „Рекон-
струкция и рехабилитация на водопро-
водна система в община Айтос - Обосо-
бена позиция 1: Водоснабдяване на с. 
Мъглен, община Айтос“.

5. Докладна записка с вх.№ ОбС-
296/16.09.2024 г. от Васил Едрев – кмет 
на Община Айтос, относно учредяване 
на безвъзмездно право на ползване вър-
ху част от недвижим имот – частна 
общинска собственост, представлява-
ща самостоятелно помещение с площ  
25 кв.м., част от първи етаж на двуе-
тажна сграда „Търговски център”, на-
ходяща се на ул.”Цар Освободител” № 
15, поземлен имот № 5 в кв.124 по плана 
на  гр.Айтос.

6. Докладна записка с вх.№ ОбС-
297/16.09.2024 г. от Васил Едрев – кмет 
на Община Айтос, относно учредяване 
на безвъзмездно право на ползване на 
част от недвижим имот – частна об-
щинска собственост, представляваща 
помещение с площ 16 кв.м, находящо се 
на втори етаж - в ляво, от сграда „Мла-
дежки център“, с идентификатор 
00151.288.61.2, със застроена площ 48 
кв.м,  на два етажа, построена в Лесопарк 
„Славеева река“ гр.Айтос.

7. Докладна записка с вх.№ ОбС-
298/16.09.2024 г. от Васил Едрев – кмет 
на Община Айтос, относно прекратя-
ване на съсобственост между Община  
Айтос и физическо лице в УПИ V-80, кв.7 
по плана на с. Черноград, община Айтос.

8. Докладна записка с вх.№ ОбС-
299/16.09.2024 г. от Васил Едрев – кмет 
на Община Айтос, относно прекратя-
ване на съсобственост между Община  
Айтос и физически лица в УПИ ІХ-94, 
кв.17 по плана на с. Малка поляна, общи-
на Айтос.

9. Докладна записка с вх.№ ОбС-
295/16.09.2024 г. от Васил Едрев – кмет 
на Община Айтос, относно продажба 
на недвижими имоти - земеделски земи, 
представляващи частна общинска 
собственост, чрез провеждане на пуб-
личен търг с явно наддаване, 15 броя.

10. Питания.

КРАСИМИР  ЕНЧЕВ
Председател на Общински съвет Айтос

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ
АЙТОС



Световен успех за четворката на България –  
Янко Киров от КСА „Орел” – Айтос е здравата ѝ основа
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Бургаската и айтоската школа по спортна акробатика заслужиха световна вицешампионска титла

Айтоският КСА „Орел“ 
и треньорът Мартин 
Бенов за пореден път 

се поздравиха със световен 
успех. Възпитаникът на 
айтоската школа по спорт-
на акробатика, 17-годишни-
ят Янко Киров, е част от 
„златната“ четворка на 
България, интегриран вид, 
във възрастта 12 – 18 години, 
която заслужи сребърните 
медали и вицешампионската 
титла на Световното пър-
венство в Португалия.

Световният спортен 
форум за юноши и девойки 
тази година се провежда от 
12 до 22 септември в Гима-
раеш (Португалия), айтос-
кият клуб за втори път 
стиска палци на талантли-

вата мъжка четворка в 
състава на националния 
отбор на България. През 2006 
година, отново в Португалия, 
четирима възпитаници на 
Мартин Бенов се доказаха 
на световния квадрат с 
бронзово отличие.

На тазгодишното Светов-
но четворката, която е без 
конкуренция в България, и в 
състав Янко Киров – „Орел“, 
Айтос, Петър Тодоров – „Ак-
ро-Джъмп“, Бургас, Калоян 
Велинов – „Черноморец“ – Бур-
гас, Мартин Челебиев – „Чер-
номорец“, Бургас показа, че 
има сили, енергия и хъс да се 
бори за световното злато. В 
смесената комбинация мла-
дежите получиха оценка 26.600 
точки. Първи с 27.700 бяха 

представителите на Израел.
Преди да отпътуват за 

Португалия, Янко и акроба-
тите от бургаската школа 
бяха на подготвителен 
лагер на националния отбор 
в София, под ръководство-
то на старши треньора 
Драгомир Драганов. Като 
експерт в лагера на нацио-
налите беше треньорът 
Мартин Бенов, който е и 
председател на УС на КСА 
„Орел“ – Айтос. От начало-
то на годината Бенов при-
състваше на всеки лагер с 
разширения състав на на-
ционалния отбор като 
експерт в подготовката на 
българските състезатели. 

Възпитаниците на бур-
гаската и айтоската школа 

само от 9 месеца са заедно, 
но успяха да се наредят сред 
най-добрите в света, да 
стигнат до финалите на 
13-ото Световно първенство 
и да станат вицешампиони.

Четворката има потенциал 

и бъдеще при мъжете, кате-
горични са спортните спе-
циалисти. Здравата ѝ осно-
ва е Янко, който тренира в 
айтоската зала повече от 10 
години. Дълго време с Антон 
Станчев бяха двойка, която 

носеше златни медали от 
всяко държавно първенство. 
Момчетата два пъти бяха 
избирани за Спортисти №1 
на община Айтос в Годишна-
та спортна класация.

НП

КРАСИМИРА СОТИРОВА

С издигане на национал-
ния флаг и посрещане зна-
мето на училището от-
криха учебната 2024/2025 
година в ОУ „Св. св. Кирил 
и Методий“, с. Карагеорги-
ево. Всички ученици участ-
ваха в концерта, подготвян 
още през лятото. Специа-

лен музикален поздрав към 
гости и родители подне-
соха третокласниците 
Арда Хюсеинов, Берфин 
Рамадан, Асу Исмаил и тан-
цовият състав на учили-
щето.

Успешна учебна година, 
повече шестици и училищ-
ни творчески събития 
пожела на учениците ди-
ректорът Диана Янкова. 

Гости на празника бяха 
кметът на село Карагеор-
гиево Метин Латифов, 
представителят на Общи-
на Айтос Мария Костова и 
членовете на Ротари клуб 
Здравко Костов и Иван 
Дочев. Специални подаръци 
първокласниците получи-
ха от кмета на Община 
Айтос Васил Едрев, който 
изпрати и поздравителен 
адрес. Най-малките учени-
ци получиха подаръци и от 
Ротари клуб – Айтос.

С голям концерт и подаръци  
за първолаците откриха 

учебната година в Карагеоргиево

 С корени в миналото и с криле в бъдещето!

ЗЛАТОМИРА МИХАЙЛОВА

С химна на Република 
България и празнично 
слово на директора Сил-
вия Томова започна тър-
жеството за откриване 
на новата учебна година 
в ОУ "Атанас Манчев" – 
Айтос. Барабани, много 
танци, стихотворения 
и песни предхождаха пър-
вия звънец на открита-

та сцена, украсена с ба-
лони и със слогана на 
училището „С корени в 
миналото и с криле в 
бъдещето!“

Родители и гости 
споделиха празника. Ка-
лоян Калоянов, замест-
ник-кмет на община 
Айтос и Ружди Ахмед, 
представител на Ротари 
клуб – Айтос зарадваха 
най-малките ученици с 
подаръци.

ОУ „Атанас Манчев“ откри 
учебната година

„Балджиеви 91“ ООД
„Деметра“ ООД
„ЗСК Лозово“ АД
„Бургасцвет 90 Танев“ 
ЕООД
Георги Петров Янев
Борис Димитров Димитров
„Бошнаков“ ЕООД

„АБ Солюшън секюрити“ 
ООД

„Никс“ ЕООД

„МБАЛ Айтос“ ЕООД

„Артстрой“ ООД

„Симпто“ АД

„Стефанови“ ООД

Съорганизатори и спомоществователи  
на празничния Димитровден 2024

Така посрещнаха учениците в 
ОУ „Св. св. Кирил и Методий“, 
с. Карагеоргиево

Подаръци от кмета и Ротари за най-малките.
ФОТО: КРАСИМИРА СОТИРОВА

За първи път през училищния 
праг

Гости и родители споделиха празника                 ФОТО: ЗЛАТОМИРА МИХАЙЛОВА

За 9 месеца 
номер две в 

света
ФОТО: 

СВЕТОВНОТО 
ПЪРВЕНСТВО В 

ПОРТУГАЛИЯ



ГЕОРГИ РУСИНОВ

Световната асоциация за 
плуване в открити води 
(WOWSA) отне всички 
рекорди на бургаския 
плувец Цанко Цанков. 
Причина за това е плува-
нето на 6 септември по 
река Дунав, за което 
той и екипът му 
обявиха, че е преминал 
108,250 км от 
видинското село 
Кошава до Козлодуй 
за 18:12:32 часа без 
да спре или докосва 
твърди предмети. 
Това бе обявено за 
световен рекорд. 
От асоциацията 
обаче казват в 
официална позиция 
(б.а. четете в 
карето), че решение-
то им е във връзка с 
ясно доказателство 
за фалшифициране на 
GPS данни от първия му 
опит да преплува Дунав, 
като Цанков и екипът му 
не са успели да се справят 
с тези сериозни опасения 
или да дадат обяснение.
В продължение на позиция-
та си от WOWSA са 
разгледали и всеки един от 
рекордите на бургаския 
плувец, като дават 
обяснения защо те не са 
редовни. 
Ден преди втория опит 
за плуване в Дунав, 
Цанков бе лаконичен пред 
репортер на „Черноморски 
фар“ и заяви, че той и 
екипът му засега няма да 
коментират нищо по 
темата, докато не 
приключи плуването, което 
започна вчера. На 15 
септември той публикува 
подробна позиция във 
Фейсбук (б.а. четете в 
карето). 
След публикацията му в 
социалната мрежа и заявка-
та му да преплува отново 
120 километра по Дунав, 
от WOWSA изразиха 
съмнение, че човек може да 
направи две толкова тежки 
плувания в рамките на две 

седмици като намекнаха, че 
това говори за фалшифика-
ция.
Освен това от асоциация-
та обясниха, че Цанков е 
твърдял, че техни предста-
вители са били на лодката 
при плуването, както и че 
от WOWSA са спонсорирали 
плуванията му в САЩ. И 
двете твърдения обявиха 
за неверни. 
Треньорът и ПР на плувеца 
Николай Илиев коментира, 
че всичко случващо се е 
целенасочена атака срещу 
Цанков, а асоциацията е 
била манипулирана. 

Отнеха рекордите на Цанко, 
той плува пак в Дунав
Скандали. Той и треньорът му обявиха, че го атакуват целенасочено
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„Асоциацията по плу-
ване в открити води 
отказа да одобри моето 
плуване, но въпреки това, 
постижението ми е ре-
зултат на труда и уси-
лията, които положих 
през тези повече от 18 
часа във водите на река 
Дунав.

Бяхме подложени на 
неимоверен натиск от 
страна на Асоциацията 
по плуване в открити 
води, за да предоставим 
всички необходими доку-
менти и данни, в рамките 
на броени часове след 
финала на плувния мара-
тон, въпреки че за това 
се изисква технологично 
време.

Екипът на лодката, с 
който предприехме това 
начинание, са местни 
хора от района на град 
Видин. Те не са професио-
налисти в нашата сфера 
и за първи път бяха част 
от такова мащабно 
спортно събитие. Капи-
танът на лодката за 
първи път трябваше да 
сваля, подготвя и форма-
тира данните от GPS 
системата на плавател-
ния съд и не е експерт в 
тази област.

Аз знам много добре 
откъде идва този огромен 
натиск.

Със съжаление трябва 
да кажа, че в България има 
човек, който си служи с 
лъжи, манипулации и 
клевети и прави всичко 
възможно, за да ми попре-
чи по пътя към реализи-
рането на моите цели. 
Подобни хора с нулев 
морал и етика нямат 
място в спорта и никога 
не трябва да се занимават 
с обществена дейност.

Налице са обаче и тех-
ническите грешки, които 
допуснахме. Те се дължат 

на краткото време, кое-
то имахме за предвари-
телно проучване и орга-
н и з а ц и я  н а  с а м о т о 
събитие.

Най-важната от тях 
е, че не получихме нужна-
та информация за пости-
жението на румънския 
състезател, който ус-
пешно е преминал раз-
стоянието от 115,8 ки-
лометра през 2021 година.

Респект и уважение към 
Богдан Зурбагиу от Репу-
блика Румъния за негово-
то невероятно пости-
жение!

Поднасям своите из-
винения на ръководство-
то на WOWSA и на све-
товната плувна общност 
за прибързаните изказ-
вания, които направиха 
от моя екип в еуфорията 
след края на маратона, че 
постижението ми е све-
товен рекорд.

В тази връзка взехме 
следното решение:

Въпреки голямата 
умора и факта, че не съм 
се възстановил от огро-
мното натоварване, на 
19.09. ще предприема 
второ плуване в река Ду-
нав. Този път дистанци-
ята, която ще измина, ще 
бъде 120 километра. На 
борда на лодката ще има 
3 независими GPS системи. 
След края на маратона 
отново ще изпратим 
данните за одобрение.

Надявам се този път 
Асоциацията по плуване 
в открити води да дока-
же, че следва принципите 
на честност и прозрачност 
и да разсее съмненията 
за преднамереност.

Каним на борда на лод-
ката всички журналисти 
и представители на ме-
диите, които имат же-
лание да наблюдават 
това плуване на живо“.

„Считано от този 
момент, Цанко Цанков е 
постоянно лишен от 
възможността за рати-
фикация на каквито и да 

било плувания в бъдеще 
от Световната асоци-

ация за плуване в от-
крити води (WOWSA). 
Това решение следва 
ясно доказателство 
за фалшифициране на 
GPS данни от опита 
му да преплува река 
Дунав на 6 септември 
2024 г., като г-н Цанков 
и екипът му не са ус-

пели да се справят с 
тези сериозни опасения 

или да дадат обяснение.
Вместо да признаят 

сериозността на въпро-
сите, повдигнати от 
WOWSA, екипът на Цанков 
публично атакува орга-
низацията, докато про-
дължават да търсят 
ратификация за предсто-
ящото плуване на 120 км 
на 19 септември 2024 г. 
Дискредитирането на 
организацията, докато в 
същото време се търси 
нейната валидирация, е 
очевидно противоречие 
в действията на екипа на 
Цанков.

Цанко Цанков в момен-
та се подготвя за ново 
120 км плуване в Дунав, 
планирано за 19 септември 
2024 г., само дни след като 
предишният му опит не 
беше ратифициран от 
WOWSA. Г-н Цанков не е 
адресирал въпроса за 
манипулираните GPS 
данни, което принуди 
комитета да откаже 
ратификация. WOWSA 
остава непоколебима в 
своя ангажимент към 
честността в плуването 
в открити води. Основа-
та на този спорт е чест-
ността, и когато това 
доверие е нарушено, спор-

тът е компрометиран.
Искаме да заявим ясно, 

че фалшифицирането на 
записи е нарушение на 
принципите, които обе-
диняват плувците по 
целия свят. Ние не можем 
да признаем или ратифи-
цираме каквото и да било 
плуване, когато истината 
е манипулирана. WOWSA 
твърдо поддържа, че 
всеки плувец, който бъде 
признат за виновен за 
такива действия, ще бъ-
де завинаги лишен от 
възможността за рати-
фикация с WOWSA.

Имаме отговорност 
към спорта, неговите 
атлети и безбройните 
плувци, които почитат 
неговите ценности. Плу-
ването в открити води 
заслужава повече от мо-
менти на триумф, оцве-
тени от нечестност. 
Почитаме усилията на 
всеки атлет, който се 
състезава с интегритет, 
и в чест на тях – и в бъде-
щето на нашия спорт – 
вземаме това ясно решение.“

Плувната общност в 
открити води разчита 
на доверие, честност и 
проверени записи. Цанко 
Цанков и екипът му пре-
небрегнаха тези принципи. 
Те подадоха фалшифици-
рани данни и вместо да 
адресират доказател-
ствата за своето непра-
вомерно поведение, стар-
тираха публични атаки. 
Цанко Цанков повече не е 
допустим за ратификация 
на каквито и да било ми-
нали, настоящи или бъ-
дещи плувания от WOWSA. 
Това решение е оконча-
телно. Призоваваме меж-
дународната общност по 
плуване в открити води 
да осъзнае значението на 
честната игра и чест-
ността.“

Позиция на Цанко Цанков  
от 15 септември:

Позиция на WOWSA  
от 17 септември:

Плувецът преплува Бургаския залив      ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ Цанко с екипа си при протока Каталина ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ Две седмици след първия опит, Цанко ще плува отново в Дунав
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„
Убедена съм, че се е родил политикът, 
който ще въздигне България.  
Няма да мисли за банковата си 
сметка. И утрешните майки и бащи  
ще кръщават децата си на негово име

К ак се зараждат ис-
ториите, които 
изливате на белия 
лист? Или как сяда 

да пише Здравка Евтимо-
ва?

– Може би някоя чута 
фраза, човешко лице. Тъй 
като пътувам често с 
нощните влакове във 
втора класа, то всеки 
пътник е разказ – израже-
нието на лицето му е 
разказ. Историите се 
раждат, когато съм под-
тисната или тъжна, или 
съм почувствала обида. 
Начинът да се освободя 
от напрежението и тъга-
та е да напиша нещо. Той 
просто се случва. Разказът 
за мен е посока, в която 
човек излиза от болката. 
Подадена ръка към онзи, 
който е слаб и не може да 

се пребори сам с неправ-
дата, не може да се из-
прави без чужда помощ. 
Представете си млада 
фиданка, която може 
да се прекърши от 
вятъра. Винаги въз-
приемам разказа като 
един кол, забит до 
младата фиданка, към 
която дръвчето се 
привързва, за да оце-
лее. Това е разбира-
нето ми. Разказът 
идва, когато в живо-
та има бурен вятър, 
когато някой из-
питва болка – от 
една страна той 
те подкрепя да 
разрежеш раната 
и да излезе лошото, 
гнойта. От друга 
– разказът е мехлем, 
за да зарасне рана-

та. Така че всеки 
белег, останал у човека, 
било то по кожата му, по 
тялото му или в неговия 
дух –  всичко това означа-
ва: аз оцелях. 

– Кога идва краят на 
една история?

– Обикновено имам из-
ключително малко време, 
пътувайки. Или като ра-
ботя, днес имам два часа. 
Като изтекат двата часа, 
разказът сам усеща, че ти 
нямаш повече време за 
него. И той свършва. Това 
е хубаво на късата форма, 

че тя е живот, в нея жи-
веят хора. И както живо-
тът не свършва, така и 
разказът не свършва. 
Може да сложиш послед-
ната точка във всеки един 
момент, а животът след 
това да продължи. Истин-
ският разказ е точно 
това, той продължава в 
съзнанието на човека, 
който го е прочел. 

– По-късно днес предстои 
среща-разговор с Вас в 
пространството пред 
паметника на Яворов. (б.а. 
Интервюто е правено по 
време на Литературни 
празници „Яворови дни“ в 
Поморие). Ще представи-
те книгите „Луничави 
разкази“ и „Резерват за 
хора и вълци“. Сборникът 
– все още „топъл“ – изле-
зе от печат на 23 декември 
м.г. Как се роди идеята за 
него, имат ли прототипи 
героите между кориците? 

– Заглавието на сборни-
ка – „Луничави разкази“ е 
измислено от моя редактор 
Красимир Лозанов. Аз нямам 
способност да създавам 
добри заглавия. Има две 
посоки, два основни под-
държащи камъка в този 
сборник. От една страна 
– историите за отрови-
телките в селата по го-
рното течение на р. 
Струма – там живеят 
луничави жени, когато в 
семейството дойде Луни-
чава, се радват, защото 
тя или ашладисва много 
добре дръвчета, или умее 
да прави извлек – който не 
е отровен, а целебен за 
мъжете. В Перник – една 
бедна земя, много постна, 
мъжете изкарвали прехра-
ната си в мините. Слизали 
на 30 м под земята, по 
тясна ръждясала метална 
стълба. Аз съм се спускала 
по такава конструкция, 
чувството е, че се спускаш 
към подземия свят, едва 
ли не в преизподнята. 
Работят там по 10-12-14 
часа, за да си спечелят 
парите, защото не е има-
ло с какво друго да се пре-
питават. Прибира се мъжът 
вкъщи и на кого да излее 
гнева си, цялото недовол-
ство от съсипания му 

живот – вдига юмрук над 
жена си. Но в Перник е ха-
рактерно, че няма малтре-
тирана или унижавана 
жена. Защото именно 
тези луничави жени, спо-
собни да правят извлек, са 
ключът към отговора. 
Прави се в продължение на 
три месеца. Няма мирис, 
няма вкус, но когато се 
капне в ракията – човек, 
който може да ви вдигне 
на мускули, остава безси-
лен, не може да вдигне и 
палеца от масата – тол-
кова е силна тази отвара. 
И жената, която е бита, 
когато мъжката сила на 
съпруга ѝ отслабне, тя му 
показва шишенцето с из-
влека с думите: „друг път, 
когато вдигнеш пестника 
си над мен, ще се събудиш 
умрял“. И затова в моя град 
някога не е имало малтре-
тирани жени. 

Втората посока е щаст-
ливата, радостната, за-
щото са ме търсили 
приятели, познати и са ми 
казвали: „напиши ми един 
щастлив разказ, дано 
свърши този невървой“. 
В Перник невървой озна-
чава период, в който не ти 
върви, когато те преслед-
ват все лоши обстоятел-
ства. И аз съм направила 
такива разкази в тази 
книга. Засега са ме разкри-
ли само трима човека. 
Най-хубавото нещо в по-
следната ми книга са 
точно щастливите раз-
кази. Преди няколко дни 
ме среща едно момиче и ми 
казва – „напиши ми един 
щастлив разказ, за да ям 
каквото искам и да не на-
пълнявам“. Още не съм го 
измислила. Той разказа е 
като глада – идва и тряб-
ва да направиш нещо. И 
понеже вече се трупат 
капчиците на онова спе-
цифично чувство на дефи-
цит в стомаха и наближа-
ва времето да го напиша, 
не остана много да разбе-
рем дали ще яде всичко без 
да напълнява и дали ще 
бъде много здрава. 

– От какво ги е страх 
хората днес?

– От едно-единствено 
нещо – от заболяване. 

МОНИКА ИЛИЕВА

ИНТЕРВЮ

 Здравка Евтимова е писател и 
преводач с няколко романа и безброй 
разкази – световнопризнати – зад 
гърба си. 

 Нейни книги имат английски, 
американски, холандски, гръцки, 
италиански и дори китайски изда-
ния. 

 Евтимова сама превежда творбите 
си на английски. 

 Последният ѝ сборник „Луничави 
разкази“ съдържа 20 истории – „мех-
лем за отворени рани“, пътеводител 
към радостта – за който тя самата 
ще Ви разкаже в интервюто за 
читателите на в. „Черноморски фар“.

ЗДРАВКА 
ЕВТИМОВА                                       

ФОТО: СТУДИО 

КАРЕ ЗА DIR.BG

Здравка Евтимова: Чумата на нашето 
да не се радват на синове, а да ги посре
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Когато имаме добро здра-
ве – всичко се разрешава. 
Нещастието се смалява, 
територията на болката 
намалява.  

– Защо се раждат все 
повече вълци единаци и 
какво е онова, което ни 
прави истински хора?

–  Аз смятам, че да бъдеш 
вълк единак е абсолютно 
и задължително условие 
в живота ни. Когато човек 
остане сам, не очаква помощ 
отникъде, по някакъв 
неведом начин в него се 
ражда съпротивителна 
сила. Казва си: „Аз съм сам, 
не могат да ме мачкат“. 
За мен да бъдеш вълк еди-
нак е необходимо условие 
за всеки човек. Но колкото 
по-къс е този период на 
самота, толкова по-бързо 
човек ще поеме в посоката 
на радостта. Но е необхо-
димо да бъде в известен 
период от време вълк 
единак, да чуе гласа си във 
вой, а след това да го чуе 
преливащ от радост. 
Трябва да осъзнае силата 
на самотата на воя. Тога-
ва този човек доброволно 
ще се превърне от вълк в 
човек – убедена съм в това. 
Горко на онзи, който не е 

минал през фазата. Когато 
срещнеш един човек, е 
важно да не усетиш завист. 
Какво казва великият 
поет Руми: „Какво е за-
вистта? Липса на разби-
ране на силните качества 
на човека срещу теб“. За 
да бъдеш истински, тряб-
ва да видиш силната стра-
на на човека срещу теб. 
Това е първото условие, 
второто – да стъпиш 
върху силните страни на 

своя характер. Всеки ин-
дивид е сплав и от злоба, 
и от завист, но и от стре-
меж към добро и доброта. 
Винаги ги има мрачните 
страни у всеки един от 
нас. Ставаш истински 
човек, когато заложиш на 
силното, например в уме-
нието да лекуваш, да по-
дадеш ръка на този, който 
чувстваш, че е скършен, 
за да го изправиш. Тогава 
знаеш, че го можеш и че 
няма сила на света, която 
ще ти замаже очите. Ис-
тинският човек е този, 
който казва: „никой не 
може да ме сложи в килия 
и да го направи, ще е вре-
менно – защото съм учил 
и знам как да се измъкна. 
Само той – истинският 
– знае да не се подмазва, да 
не доносничи, да не е пре-
дател. Първата стъпка 
да станеш такъв, е да 
видиш силната страна на 
човека срещу теб и си да 
кажеш – и аз го мога, и аз 
имам такава силна страна.

– Коя е чумата на на-
шето съвремие, има ли 
лек за всичко това?

– Чумата на нашето 
съвремие е възможността 
майките да не се радват 
на синове и внуци, а да ги 
посрещат в ковчези. С 
други думи – войната. Видно 
е днес в какви мъчителни 
времена живее човечест-
вото. Но като се обърна 
назад към древността, 
винаги е имало разруши-
телни, смазващи войни, 
които са заплашвали да 
сложат край на човешкия 
род. Не бих могла да кажа 

какъв е лекът за тази 
чума. Може би лекарство-
то е стремежът на всеки 
един човек да се радва на 
децата си. Да положи всич-
ки усилия да ги превърне 
в истински хора. Трябва 
наред с образованията, 
които притежава да съу-
мее да види болката на 
другия, силната му стра-
на и желанието да стесни 
територията на болката. 
Било то физическа или 
болка на нашия дух. Според 
мен това е първата стъп-
ка за овладяване на отро-
вата и разрушителната 
сила на войната.

– Сменям направление-
то на разговора ни. Какво 
е мнението Ви за полити-
ческата обстановка в 
страната?

– Ако съм политик днес, 
аз бих се срамувала от 
притежанието на огромна 
банкова сметка. Има една 
поговорка – арабска – „Ка-
тафалката няма багажник“ 
– не можеш да занесеш 
петте къщи, десетте 
яхти и автопарка от скъ-
пи автомобили. Можеш да 
занесеш единствено онова, 
което си построил за 
другите. Аз бих довърши-
ла магистралата София 
– Варна, бих направила 
пътища до всеки един град, 
за да се развиват и най-
недостъпните точки. Бих 
направила така, че бълга-
рите да не отиват да учат 
в чужбина. Защото знаем, 
че българският талант и 
гений е доказал своята 
мощ – първият компютър 
е създаден от българин. 

Венцислав Вълев – млад 
български физик – в Швей-
цария е. Друг, който е 
37-годишен, а за него вече 
се говори, че е следващият 
носител на Нобелова на-
града. Българският гений 
ще направи нещо повече 
за България. Убедена съм, 
че въпреки тежките ус-
ловия, се е родил полити-
кът, който ще въздигне 
България. Няма да мисли 
толкова за банковата си 
сметка, няма да мисли как 
да открадне по някаква 
схема. Има такъв човек – 
вярвайте – и утрешните 
майки и бащи ще кръщават 
децата си на неговото име. 
Откраднатото е мъртво 
– рано или късно, то ще 
изсипе отровата си върху 
поколението на крадеца 
– не искам да съм лош про-
рок, но така ги виждам 
нещата. Кражбата и мо-
шеничеството носи нещо 
отвратително по пътя 
си. Ако не засегне теб, ще 
засегне близък на теб. 

– Замисляли ли сте се 
да влезете в политиката 
– убедена съм че ще пре-
върнете всяка партия в 
първа политическа сила? 
А и може да Ви се наложи 
да го приемете като Вто-
ра национална кауза след 
писането, имайки предвид 
дълбоката политическа 
криза, в която е изпадна-
ла страната ни.

– Нямам политически 
талант и нюх. Има много 
подготвени хора. За да 
можеш да направиш нещо 
наистина силно, се изис-
кват години наред подго-
товка и работа. Изисква 
се много високо умение да 
казваш истината на хора-
та по такъв начин, че да 
не ги обидиш. От всички 
качества, които изброих, 
аз притежавам последно-
то. Да кажа истината по 
такъв начин, че човекът 
да не почувства болка, с 
истината ще му подскажа 
как да избегне заплахата 
в живота си. Само това 
мога. Всички останали 
качества на политика ми 
липсват. Чувствам напъл-
но неспособна да вляза в 
политиката. И няма да 
вляза!

– За семейството – 
трудно ли се живее с Вас?

– И аз като повечето 
жени работя много. Ста-

вам в 6 ч. Продължавам до 
полунощ. Но такава е 
съдбата на повечето ми 
приятелки жени, които 
познавам. В Перник голям 
процент от хората рабо-
тят в София, пътуват с 
автобус или влак до там, 
35  000 човека ежедневно 
пътуваме. Градовете ни 
са се слели. Шегуваме се, 
че София е индустриална-
та зона на Перник. Разби-
ра се, когато софиянец 
дойде при нас, казваме – ето 
един провинциалист дой-
де. В кръвта на всяка една 
българска жена семейство-
то винаги е заемало цен-
трално място, без къща-
та, без децата, без мъжа, 
който ни ядосва непрекъс-
нато, но без него не можем 
да живеем – не си струва 
да съществуваш и мислиш 
за утре.

– Критикуват ли Ви, 
или Ви напътстват най-
близките?

– Мъжът ми е написал 
10 правила, всяко с подпра-
вила. Закачил ги е на сте-
ната вкъщи. Винаги ги 
спазвам – у дома!

– На какво искате да 
научите внуците си?

– Първото, на което 
държа, е да бъдат здрави 
и те, и всички хора около 
мен. Искам да ги науча да 
могат да учат непрекъс-
нато и да натрупват 
умения. Човекът, който 
знае и умее, никога не може 
да бъде воден за носа. Искам 
да бъдат хора, които не 
раболепничат, не донос-
ничат, не са предатели. 

– Как се държите с при-
ятелите? А с враговете?

– С приятелите пием 
кафе, гледам им – много ни 
е хубаво, казала съм, че 
само в петък познавам и 
те го чакат този ден. Аз 
всъщност не гледам на 
кафе, измислям си весели 
предсказания. А врагове 
защо да имам? Не съм богат 
човек. Нямам огромна 
банкова сметка, работя 
дълги часове. Аз дори съм 
си забравяла апартамента 
отключен, живеем на 5 
етаж в една панелка в 
Перник. Веднъж бяха вли-
зали, имаме много книги, 
не бяха си взели нито една. 
Враговете – ако имам та-
кива – да са ми живи и 
здрави и по-добре да ми 
станат приятели.

съвремие е възможността майки 
щат в ковчези – с други думи – войната!

ОБЯВА

Областният съюз на земеделските кооперации гр.Бургас
ше проведе годишно-отчетно събрание на 24.09.2024г. в залата 

на Дома на Народната армия при следния дневен ред:
1. Отчетен доклад на УС
2.Отчетен доклад на КС
3.Приемане на годишно-финансовия отчет
4.Вземане решение за продължаване дейността на ОСЗК-Бургас

ОБЩИНА  ЦАРЕВО
ОБЯВА

Съгласно заповед № РД-01-847/16.9.2024 г. на кмета на общината
ОБЩИНА ЦАРЕВО

ОТКРИВА процедура по провеждане на публичен търг с тайно 
наддаване за продажба на недвижим имот-ЧОС, а именно: ПИ 
№48619.53.619 по КККР на гр. Царево,  м. „СКФ Лафина“, с площ 
от 1842 кв.м., с трайно предназначение-земеделска, с начин на 
трайно ползване- за курортно рекреационен обект.

  Начална тръжна цена – 96154 лв. без ДДС.
Направените предложения не могат да бъдат по-малки от  първо-

началната тръжна цена плюс 10% . 
Срок за закупуване на тръжната документация от деловодството 

на Община Царево до 15,00 ч. на 04.10.2024г. 

 Срок за подаване на предложенията за участие- до 16,00 ч. На 
07.10.2024г. 

Предложенията за участие се подават в деловодството на Общи-
на Царево в запечатани и непрозрачни пликове, със залепен етикет 
с наименованието на участника и имота.

Цена на тръжната документация-100 лева без ДДС и размер на 
депозит за участие -9615,40 лева -10 % от началната тръжна цена,  
вносим по сметка на Община Царево-  ВG90IORT 80483396477800, 
най-късно  до 04.10.2024г.

 Дата на отваряне на предложенията-10.10.2024г. , час-13,30 
часа, място- заседателната зала на 3-ти етаж в сградата на Общин-
ска администрация Царево.-

Оглед на  имота  ще се извършва по искане на кандидата след 
закупуване на тръжната документация, всеки работен ден до датата 
на провеждане на търга.

За контакт: Галина Вълева – тел. 0590550-24

За реклама:
056 825 435, 0878 424 698

„Кой е Пейо Яворов? Човек, който за 36 години (толкова продъл-
жава неговият живот), успява да подари епоха на българската 
литература. Поет, който достига върховете на световната 
поезия. Има незаслужено забравени книги, но незаслужено за-
помнени книги няма. Хайдушките копнения на Яворов и негова-
та огнена поезия няма да бъдат забравени, защото винаги ще 
има хора под българското небе, които ще израстват с негови-
те думи“ – това  каза по време на откриването на литератур-
ните празници писателката

Здравка Евтимова открива „Яворовите дни            ФОТО: ПРЕСЦЕНТЪР ОБЩИНА ПОМОРИЕ



ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

Световният ден на мира 
ще бъде отбелязан в Бургас 
с концерт на Духовия ор-
кестър на ВМС. Той ще се 
проведе на 25 септември, 
сряда, от 17.30. Денят се 
организира от Организа-
ционен комитет „Памет“, 
Съюза на ветераните от 
войните в България, Съюза 
на офицерите и сержанти-
те от запаса, както и Съюза 
на военноинвалидите и 
военнопострадалите, Об-
щина Бургас. Председател 
на ИК е контраадмирал 
Георги Мотев, председател 
на СОСЗР.

Световният ден на мира 
е утвърден от Общото 
събрание на Организацията 
на обединените нации (ООН) 
През 1981 година съгласно 
резолюция 36/67 е приета 
идеята денят 21 септември 
да съвпада с откриването 
на редовната сесия на Об-
щото събрание на ООН. За 
първи път се чества през 
1982 г През 2001 г Общото 
събрание гласува резолюция 
55/282 и утвърждава 21 
септември за ден на нена-
силието и спиране на огъня 
във всички точки на света. 
Международен ден на мира! 
Световен ден на мира – как-
то и да го наречем, надеж-
дата и желанието на ми-
лиони, милиарди хора е да 
живеем в мир – не само 
един-единствен ден.

По време на церемонията, 
която ще е до Градския 
часовник, ще бъде поздравен 
и полк. о.р. Андон Андонов, 
който навършва 100 години 
на 26 септември. Роден на 
тази дата през 1924 година 
в Обзор, в бедно селско се-
мейство. Останал от малък 

без баща, познал трудно-
стите и несгодите, той 
поема пътя на борбата още 
в юношеската си възраст 
– първо като организиран 
ремсист, а когато времето 
го е наложило, той се вли-
ва в редиците на Варненския 
отряд „Васил Левски“. 
Непосредствено след 9-и 
септември заминава като 
доброволец на фронта, за 
да защити докрай свобода-
та и своите възгледи и 
идеали. Воюва в състава на 
24-ти пехотен Черноморски 
полк. След войната постъп-
ва в Школата за офицери в 
София и това решава него-
вия житейски път. През 
годините завършва воен-
ната академия „Г. С. Раков-
ски“. Като офицер е работил 
в градовете Шумен, Ямбол, 
Разград, след което минава 
от Щаба към Военното 
окръжие и служи отново в 
Ямбол, Поморие и в Бургас. 
Стига до длъжностите 
заместник-началник и на-

чалник на Военно окръжие. 
Като такъв се пенсионира 
с чин полковник. За своята 
трудова и обществена 
дейност е награждаван с 
медали и ордени.

Като човек, който е 
всред ветераните от 
Втората световна война, 
мога да добавя – полк. Ан-
донов е дългогодишен член 
на Управителния съвет 
на Общинската и Област-
на организация на Съюза 
на ветераните от войни-
те на България. Излишно 
е да казвам, че е човек с 
изключително чувство за 
отговорност, впечатля-
ващо тих и изключително 
скромен. Носител е на 
всички медали и ордени, с 
които са наградени учас-
тниците от състава на 
Първа българска армия във 
Втората световна война. 
И както всички ветерани 
– до един – никога по ника-
къв повод не е казал: „аз 
съм герой“, или „аз съм от 

героите“. Това е моралът 
на ветераните от войни-
те. Те носят България в 
сърцето си. Като белязани, 
те носят своята барутна 
младост дори сега, когато 
са носители на мъдростта 
на няколко поколения, на 
три обществено-иконо-
мически строя – Царство 
България, социалистическа 
Н Р България и демокра-
тична България. През 
всичкото това време те 
носят своите идеали – да 
служат на България, да са 
и верни докрай. А, всяко 
историческо време има 
своите приоритети и 
отрицания. Нито един от 
ветераните от войните 
не изрази и не изразява 
неуважение към така на-
ричаните царски офицери. 
Те казват, че носят това 
име, защото са част от 
тази епоха – Царство Бъл-
гария, но винаги подчер-
тават с изключително 
вълнение, че знамето, пред 
което са полагали клетва, 
е знамето на България. 
Урокът по мъдрост, кой-
то ни дават ветераните 
е – да уважаваме преданост-
та, честността, да не 
отричаме историята, да 
я предаваме на всяко след-
ващо поколение такава, 
каквато е, защото всеки 
етап от тази история 
трябва да бъде страница 
от многовековната лето-
пис на България, трябва 
да бъде урок по оцеляване 
и достойнство. Затова 
трябва да уважаваме въз-
растните хора, всред 
които са и ветераните от 
войните. Такъв е и сто-
летникът полковник 
Андон Андонов, пише за 
него Ася Бороджиева.
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Век. Какво е да  си столетник и участник във Втората световна война – 
историята на полк о.р. Андон Андонов

Ветерани от войните отбелязват 
Световния ден на мира с концерт 

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Преди в Бургас да бликне 
първият водопровод, жи-
телите на града се снабдя-
вали с вода за пиене и за 
бита от кладенци и от 
чешми. Според писмени из-
точници от началото на 
XIX век, водата от кладен-
ците в самия град не била 
добра. Затова хората из-
ползвали вече разрушената 
чешма, която се намирала в 
местността Капчето и 
Сладките кладенци в днеш-
ния квартал „Кумлука“.

Идиличната картина на 
някогашното бургаско во-
доснабдяване е документи-
рал в картина художникът 
Георги Джелепов. На нея са 
изобразени двата „сладки 
кладенеца“ и водоноските 

– дървени буренца (саки), 
поставени в двуколка и 
теглени от впрегнати жи-
вотни.

В Историческата експо-
зиция на РИМ – Бургас е из-
ложена стара фотография 
на Сладките кладенци, на-

правена в далечните време-
на, когато изворите са се 
използвали за снабдяване на 
града с питейна вода.

В експозицията, която 
се намира на ул. „Лермонтов“ 
31, всеки ден от 10:00 до 19:00 
часа можете да научите още 

интересни факти за Стария 
Бургас и да е запознаете 
подробно с неговата вълну-
ваща история.

Откъде се е снабдявал Бургас с вода в миналотоЗНАЕТЕ ЛИ...

В Историческата експозиция на РИМ-Бургас е изложена стара фотография на „Сладките 
кладенци“, направена в далечните времена, когато изворите са се използвали за снабдява-
не на града с питейна вода

Идиличната картина на някогашното бургаско водоснабдяване е  
документирал в картина художникът Георги Джелепов     ФОТО: РИМ-БУРГАС

Андон 
Андонов като 
млад офицер
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Откриване на бюст-паметник на генерал Стойчев – командващ 
Първа българска армия през Отечествената война – 23.09.2014 г.,  
София           ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Откриване на 
паметна плоча 
на бившата 
„Данчева 
мелница – 
08.04.2017 г., 
гр. Обзор
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ



ГЕОРГИ РУСИНОВ

Шокираща новина дой-
де от баскетболния „Чер-
номорец“ (Бургас). Носи-
телят на Купата на 
България отказа участие 
в мача за Суперкупата на 
страната.

„Акулите“ трябваше 
да играят за трофея на 
28 септември срещу шам-
пиона на страната „Рил-
ски спортист“. От ръко-
водството на клуба обаче 
са информирали Българ-
ската федерация по бас-
кетбол (БФБ) и Национал-
ната баскетболна лига 
(НБЛ), че няма да участват.

Каква е причината, все 

още не е ясно, но опреде-
лено около „Черноморец“ 
има трусове. 

Отборът, който има 
право да замени „Черно-
морец“ в мача за Суперку-
пата, е финалистът от 
Купата на България – 
„Спартак“ (Плевен).

Плевенчани имат срок 
до днес да известят БФБ 
и НБЛ дали ще участват 
като извършат карто-
текиране на състезате-
лите си. 

Още същия ден, когато 
стана ясно, че „акулите“ 
няма да участват, от 
„Спартак“ обявиха готов-
ност да успеят навреме 
да се регистрират.
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Шок! Баскетболният „Черноморец“ 
отказа участие за Суперкупата

Трусове. Причината за решението не е ясна

ПОКАНА

На основание чл. 26, ал. 1 от ЗЮЛНЦ и чл. 21 от Устава на Сдружение 
ПК „Пристанище Бургас“ кани всички членове на извънредно общо събра-
ние, което ще се проведе на 09.10.2024 г. от 11.00 часа в пенсионерския 
клуб, находящ се в Административната сграда на „Пристанище Бургас“ ЕАД 
при следния

ДНЕВЕН РЕД:
1. Освобождаване на членове от УС и КС.
2. Избор на нови членове на УС и КС.
3. Разни.
При липса на кворум събранието ще започне един час по-късно.
ОТ ПРЕДСЕДАТЕЛЯ НА ПК „ПРИСТАНИЩЕ БУРГАС“ СТОЯ ЯНЧЕВА

ОБЯВА

На основание чл.4 ал.2 от Наредбата за условията и реда за извършване 
на оценка на въздействието върху околната среда, се уведомяват всички 
заинтересовани лица относно инвестиционното предложение: 

ПУП-ПРЗ за УПИ ХI-243 за делба и обособяване на нови:
УПИ XI-498 (ПИ 501.498) и УПИ XХV-499 (ПИ 501.499) в кв.27, с. Порой, 

община Поморие.
Възложител на проекта е: Исмаил Мустафа Смаил

Именно „Спартак“ (Плевен) срещу когото „акулите“ спечелиха Купата, е следва-
щият с право за участие в Суперкупата                 ФОТО: НБЛ

Миналата година „Черноморец“ спечели Купа-
та на България при много силен сезон     ФОТО: НБЛ

ПАНАЙОТ ГЕОРГИЕВ

Тенис успех за Несебър. 
Малкият Даниел Ценов, 
който се състезава за ТК 
„Егалите“, спечели второ 
място на регионален тур-
нир до 12 години, провел 

се във Варна.
„Поздравявам нашия 

състезател за доброто 
класиране и пожелавам на 
него и на треньорския 
състав здраве и още успе-
хи на кортовете“, комен-
тира кметът на община 
Несебър Николай Димитров. 

ЖАКЛИН НОТЕВА
 
След всичките емоции 

и изпълнения на сръбския 
тенисист, Новак Джоко-
вич без да иска направи 
реклама на Бургас.

Джокера е публикувал 
снимка в Инстаграм, 
която за разлика от 
хвърлянето на салфетки, 
пеенето на „Луда по те-
бе“ и удрянето по бара-
бани, е доста по-замеч-
тана.

С нея, той показа на 
15-те си милиона после-
дователи от цял свят 
Бургаската регионална 
библиотека „Пейо Яворов“.

Е, как така от София 
показа библиотеката, 
ще попитате? Докато 
се разхожда из столица-
та и се снима в църква 
„Света Неделя“, с кучета 

в парка, на Моста на 
влюбените и на още ло-
кации. Точно на Моста 
на влюбените е изложба 
с пана от красиви бъл-
гарски локации, но Ноле 
е попаднал на това, на 
което се вижда бургаска-
та библиотека, а той се 
е подпрял на него и гледа 
замечтано.

Снимката се завъртя 
из социалните мрежи и 
вече трупа коментари 
сред бургазлии. Шегови-
то се задава и въпросът 
дали, ако посети библи-
отеката, ще му пуснат 
любимата му песен на 
Камелия.

Други фенове мечтаят 
следващият демонстра-
тивен мач да е в Бургас, 
за да могат да видят на 
живо спортиста с 24 
победи в Големия шлем 
и олимпийски шампион.

Джокович показа на милионите си фенове 
бургаската библиотека

Малък несебърски тенисист 
с второ място от турнир

Снимката се завъртя из социалните мрежи и вече трупа комен-
тари сред бургазлии         ФОТО: ИНСТАГРАМДаниел Ценов бе награден за успеха си                  ФОТО: ОБЩИНА НЕСЕБЪР
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СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Бургаската публика 
дочака да види в Летния 
театър най-гледания и 
коментиран спектакъл на 
Пловдивската опера „Исус 
Христос Суперзвезда“ и 
чакането си струваше. 
Думата уникално вече е 
слаба за онова, което сът-
вориха солистите, хорът, 
оркестърът и балетът на 
Опера Пловдив. Най-добри-
ят мюзикъл, поставян в 
България, така го опреде-
лят в музикалните среди 
заради замисъла, сценогра-
фията, изпълнителите, 

костюмите и декорите.
Силно визуален, модерен, 

спектакъл събитие, а ко-
ментарите след него про-
дължават. Пълна зала и 
разбираща и отдадена 
публика, която се потопи 
в спектакъла, харесваща 
творчеството на Андрю 
Лойд Уебър и Тим Райс. 
Историята, която никога 
няма да остарее и да ни 
остави равнодушни, исто-
рията за неразбраните и 
богоизбраните, за хората, 
които са умирали за Исти-
ната.

Това е българският кул-
турен продукт, който със 

сигурност може да излезе 
на световна сцена, и то без 
никакво притеснение, с 
него можем да се гордеем, 
с авторите и изпълните-
лите му също, „адреналин 
до  небето и суперкастинг“, 
„Много енергия, себеразда-
ване , силна режисура , ве-
ликолепни сценични реше-
ния, въздействащ балет и 
вокални постижения. Ня-
маше шупла в този гран-
диозен спектакъл. Не те 
пуска за минута, а сълзите 
бликат от очите“, са само 
част от коментарите, 
които изпълниха социал-
ната мрежа часове след 

спектакъла. 
Забележителна режису-

ра и сценография на Весел-
ка Кунчева, уникални из-
пълнители в ролята на 
Исус – Николай Воденчаров-
Никеца, Юда – Владимир 
Михайлов, Мария-Магда-
лена – Юлия Йорданова-
Керана, Пилат Понтийски 
– Цвети Пеняшки. С 10-ми-
нутен бис ги награди пуб-
ликата.

Благодарим, че ни нака-
рахте да съпреживеем, да 
пеем, да се вълнуваме и още 
да ни държи това и както 
се казва: „Искаме още от 
същото“.

БГ продукт. Бургаската публика дочака спектакъла събитие, 
награди артистите и музикантите с 10-минутен бис

Режисьор – Веселка Кунчева
Диригент – Константин 
Добройков

Действащи лица и изпълнители:
Исус Христос – Николай 
Воденичаров - Никеца – гост
Юда Искариотски – Владимир 
Михайлов – гост
Мария-Магдалена – Юлия 
Йорданова – Керана – гост
Пилат Понтийски – Цвети 
Пеняшки – гост
Каяфа – Владимир Ников
Анна – Константин Кацаров –  
гост
Петър – Август Методиев
Симон Зилот – Марк Фаулър
Цар Ирод – Евгений Арабаджиев
Солисти, хор, балет и оркестър 
на Опера Пловдив

„Исус Христос Суперзвезда“ – 
„Искаме още от същото“

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

За 26-и път финалът 
на лятото и началото 
на есента край морския 
бряг ще бъде поставен 
изящно с творческата 
среща на 15 ярки българ-
ски художници, които 
стават част от тазго-
дишното издание на 
пленера на „Дарик радио“ 
„Звук и Цвят“.

Началото символично 
съвпадна със старта на 
учебната година. 

Този път в селекцията 
влизат художниците 
Анабел Хамамджиева, 
Анжела Терзиева, Драга-
на Павловска, Емануела 
Ковач, Иван Матеев, Иван 
Хаджийски, Мариан Дзин, 
Милена Казакова, Момчил 
Георгиев, Петър Лазаров, 
Румен Атанасов, Слав 
Недев, Стефан Божков, 
Стефан Чурчулиев и Яна 

Каменова.
На 23 септември жи-

тели и гости на Бургас 
ще могат първи да видят 
резултата от поредния 
артистичен салон. Екс-
позицията ще бъде от-
крита в понеделник от 
18.00 часа в галерия музей 
„Георги Баев“ на ул. „Де-
мокрация“ №6 при вход 
свободен. 

Изложбата се реали-
зира с домакинството 
на Община Бургас и е част 
от проект, осъществен 
с подкрепата на Минис-
терството на култура-
та.

По време на открива-
нето ще бъде направена 
премиера и на новото 
издание на каталога на 
„Дарик радио“, посветен 
на живота на една от 
най-големите частни 
сбирки на съвременното 
българско визуално из-
куство.

Пленерът 
на „Дарик“ 

отново 
заживява 
край мор-

ския бряг с 
пулса на 15 

български 
художници 

от 15 сеп-
тември

Селекция от 
изключителни творци 
в 26-о издание на 
„Звук и Цвят“ 

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Първият Фестивал на 
обредния хляб в Странджа 
даде сериозна заявка да не е 
последен.

Всеки един елемент от 
програмата сам по себе си 
беше интересен. Изложбата 
„Просфора. Хляб и литургия“, 
организирана от Национал-
ния етнографски музей към 
БАН, постави основите на 
празника с исторически и 
духовен контекст. 

Следваха концерт на 
академичния хор при Ака-

демията за музикално, 
танцово и изобразително 
изкуство „Проф. Асен Диа-
мандиев“ от Пловдив в 
църквата „Света Троица“, 
фолклорните изпълнения 
на местния състав „Филек“ 
и състава към пенсионерски 
клуб – Пристанище Бургас 
под ръководството на Стоя 
Янчева. 

Децата пък научиха тра-
диционни техники за месене 
и печене на обредни сладки, 
а след това по-големите се 
включиха в кулинарна рабо-
тилница, посветена на 
тайната на приготвянето 

на квас, месене и оформяне 
на хляб с помощта на май-
стори хлебари от Пекарна 
ЯТ.

Хората с участието на 
ФК „Настроение“ накараха 
младо и старо да заиграе.

„Хлябът носи дълбок 
заряд!

Той е сърцето на всяка 
българска трапеза – затова 
бях сигурен, че фестивал, 
който разказва и показва 
историята и приготвянето 
на странджанския хляб, ще 
събере хората, тачещи 
старата традиция и родо-
вата памет!

Благодаря на всички, кои-
то се включиха и показаха 
своите умения – без вас няма 
как да се осъществи замисъ-
лът на което и да е събитие!

Сигурен съм, че следва-
щият фестивал на обред-
ния хляб в Странджа ще се 
превърне в още по-широк 
форум след това, поставе-

но с желание и майсторство, 
начало!“, сподели възхище-
нието си от проявата 
кметът на Малко Търново 
Илиян Янчев.

Първият Фестивал на обредния хляб в Странджа събра много почитатели

Историята 
на пригот-
вянето на 

Странджан-
ския хляб 

събра много 
почитатели

ФОТО: ФБ
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